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1                 WENDELL RAY LEWIS,
2   being first duly sworn, was examined and
3   testified as follows:
4
5                 EXAMINATION
6   BY MR. ESSIG:
7   Q.      All right, Mr. Lewis, we'll get
8   started today.  First, just by way of
9   introduction even though we've met before,

10   my name is Brandon Essig, and I'm one of
11   the lawyers that's working with Jack
12   Sharman as part of being the Special
13   Counsel Staff for the House Judiciary
14   Committee that is investigating the
15   Articles of Impeachment for Governor
16   Bentley.  You're aware of that and
17   understand that?
18   A.      Yes.
19   Q.      And we've actually spoken before;
20   is that correct?
21   A.      Yes.
22   Q.      You previously interviewed here in
23   Birmingham in our office; is that right?
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1   A.      Yes.
2   Q.      And do you recall the date of that
3   interview?
4   A.      No, I don't.
5   Q.      Okay.  It was sometime back in the
6   fall of 2016; is that right?
7   A.      Yes.
8   Q.      Our notes indicate October 25th,
9   2016.  Do you have any reason to disagree

10   with that?
11   A.      No, sir.
12   Q.      Okay.  Now, Mr. Lewis, as part of
13   this investigation in addition to meeting
14   with us previously, on August 30th of 2016
15   there was a request for records that was
16   sent to your attorney requesting records
17   and information in the course of this
18   investigation.  Do you recall that?
19   A.      I'm sorry?
20   Q.      And what I'll do is I'll show you.
21   The letter went to your attorney, but I
22   will show both of y'all that letter in our
23   document request, and I'm marking that as
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1   A.      Yes.
2   Q.      And if you would, just take a
3   minute to kind of thumb through it.  I
4   want to make sure that's a full and
5   complete copy.
6   A.      It appears to be.
7   Q.      Okay.  And I assume you've
8   retained or your attorney has retained the
9   original of that exhibit; is that right?

10   A.      Actually the AG's office has the
11   original.
12   Q.      All right.  So you're no longer in
13   possession of the original document?
14   A.      No.
15   Q.      Okay.  Mr. Lewis, if you would go
16   ahead and please just state your full name
17   for the record.
18   A.      Wendell Ray Lewis.
19   Q.      And, Mr. Lewis, what I want to do
20   is I want to start kind of going through
21   just some of your background in law
22   enforcement, and we've got a copy of your
23   civil lawsuit which you filed that sort of
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1   Exhibit 1.
2          (Whereupon, a document was marked
3          as Exhibit No. 1 and is attached
4          to the original transcript.)
5   A.      Yes, I'm familiar with that.
6   Q.      Okay.  And then as a part of --
7   after receiving that request for documents
8   and speaking with your attorney about it,
9   you then turned over to us a day planner

10   or a calendar that you were keeping; is
11   that correct?
12   A.      Yes.
13   Q.      And then I'm going to mark as
14   Exhibit 2 which is the cover letter from
15   your attorney to Special Counsel Sharman,
16   and you will see attached to that is the
17   day planner.  Do you see that?
18   A.      Yes.
19          (Whereupon, a document was marked
20          as Exhibit No. 2 and is attached
21          to the original transcript.)
22   Q.      And that's the day planner you
23   gave to your attorney to give to us?
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1   lays that out, but I want to get that on
2   the record here today.
3          So if you would just kind of start
4   when did you first start working in law
5   enforcement?
6   A.      July of 1989.
7   Q.      And what law enforcement agency
8   did you begin with?
9   A.      I was a state trooper cadet.

10   Q.      And had you had any law
11   enforcement experience before you went to
12   the state troopers?
13   A.      No.
14   Q.      And how did you begin your
15   experience as a state trooper?
16   A.      I started out at the State Trooper
17   Academy in Selma and trained there for, I
18   don't remember the total number of months,
19   maybe eight months there.
20   Q.      And as part of that process did
21   you obtain your post-certification?
22   A.      Yes.
23   Q.      And when did you actually begin
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1   your work as a state trapper?
2   A.      In March of 1990.
3   Q.      And what was your first position
4   or job responsibilities?
5   A.      My first position was as a trooper
6   highway patrolman.
7   Q.      All right.  And what were your
8   duties as part of that?
9   A.      Traffic enforcement.

10   Q.      Okay.  Giving tickets and that
11   sort of thing?
12   A.      Yes, work accidents, things like
13   that.
14   Q.      And how long did you stay in that
15   job?
16   A.      I was in -- with the highway
17   patrol up until I think it's 2003, and
18   then I went over to the Alabama Bureau of
19   Investigation.
20   Q.      Now, were you involved in traffic
21   enforcement the entire time of that
22   13 years of experience, or did you have
23   other duties you did as well?
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1   A.      It would depend on the
2   circumstances.  If there was maybe alcohol
3   involved, drugs involved in a crash, or,
4   you know, just gross negligence, we would
5   -- or the number, sheer number of injuries
6   in a crash.
7   Q.      Okay.  And as part of that
8   training, did you undergo what would be
9   considered in law enforcement sort of

10   standard homicide investigation training?
11   A.      Standard for vehicle crashes, yes.
12   Q.      Okay.  Did you learn interview
13   techniques and that sort of thing?
14   A.      Yes.
15   Q.      What were some of the other skills
16   and training you received as a part of
17   that process?
18   A.      Certain things like time and
19   distance in crashes.  It ran the whole
20   gamut:  How to question, interview people;
21   how to draw scaled diagrams of a crash
22   scene; also later learned how to use what
23   was called the total station, a computer
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1   A.      I was -- my routine duties were
2   traffic enforcement, but I also was a
3   traffic homicide investigator.
4   Q.      Okay.
5   A.      And also a tactical team member,
6   S.W.A.T. team member.
7   Q.      And what kind of training did you
8   receive in order to become a homicide
9   investigator?

10   A.      Had to go traffic homicide school
11   in Selma.  I don't remember how many
12   weeks, but it was fairly extensive
13   training.
14   Q.      What kind of -- I mean, traffic
15   homicide what kind of investigations would
16   those be?
17   A.      Traffic homicide investigations
18   are when there were serious injuries or
19   death involved in a crash.
20   Q.      Okay.  And what would constitute
21   an investigation being a homicide
22   investigation versus just a normal wreck
23   where a fatality occurred?
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1   system that would actually map a crash
2   scene.
3   Q.      Sure.  And then you also said you
4   were on the S.W.A.T. team or the tactical
5   squad; is that correct?
6   A.      Yes.
7   Q.      And what did that training consist
8   of it?
9   A.      It consisted of initially we went

10   to Selma for I think maybe a week, I'm not
11   sure if that's, you know --
12   Q.      Sure.
13   A.      -- but it was several days of very
14   intense training.  And then we would train
15   month -- most of the time monthly as a
16   tactical team.  I was assigned to the
17   Birmingham tactical team.
18   Q.      Okay.  And what were some of the
19   tasks that the tactical team trained for?
20   Are we talking about arrest situations,
21   rescue situations?
22   A.      Rescue situations, hostage
23   situations, any critical type situation.
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1   We were a response team.
2          We responded to critical
3   situations, whether it be hostage
4   situations, shootings, whatever.
5   Q.      Okay.  And all of that training,
6   just to be clear, occurred prior to you
7   going to ABI in 2003; is that right?
8   A.      Yes.
9   Q.      And when you went to ABI in 2003

10   what was the position you had there?
11   A.      I was a criminal investigator.
12   Q.      And describe for us what type of
13   investigations you did in that role?
14   A.      Major crime, murders.
15   Q.      Okay.
16   A.      Bank robberies, some bank
17   robberies, not a lot, but it was basically
18   -- for the most part what I did was
19   murders.  I investigated murders.
20   Q.      And at that point in time were you
21   living in Tuscaloosa?
22   A.      Yes.
23   Q.      And did you have to undergo some
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1   Q.      And your courtroom experience
2   would that be testifying?
3   A.      Yes.
4   Q.      And would that include trials,
5   preliminary hearings?
6   A.      Yes.
7   Q.      Sort of ran the gamut?
8   A.      Yes.
9   Q.      How many times do you think you

10   testified actually in a trial?
11   A.      I don't know.  It wasn't as much
12   as you would think.  I don't know.  I'm
13   just stating maybe ten --
14   Q.      Sure, okay.
15   A.      -- actual testify.
16   Q.      And how long were you in that role
17   as an investigator at ABI?
18   A.      I was in ABI from 2003 until I
19   think 2007.  And then I went to Montgomery
20   as the ABI division -- I was a division
21   coordinator for training.
22   Q.      And your time in ABI was the four
23   years that was all spent doing
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1   additional training when you went over to
2   ABI for the investigations you were doing?
3   A.      I don't remember what all the
4   training was, but I'm sure we had some --
5   we would have -- we would do in-service,
6   and you would have to do additional
7   training during the course of the year.  I
8   did go to several interviewing -- as far
9   as interviewing techniques.

10   Q.      Sure.
11   A.      I did some schools like that.
12   Q.      Okay.
13   A.      Evidence collection, things like
14   that.
15   Q.      Was there an aspect of that
16   training that would have included legal
17   issues?
18   A.      My -- during the course of my job
19   we always updated on legal issues and
20   things of that nature.  And then I spent a
21   lot, of course, spent a lot of time in the
22   courtrooms, so there's a lot of
23   experience, you know, there.
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1   investigations; is that right?
2   A.      Yes.
3   Q.      And then you said 2007 you came to
4   Montgomery as the division coordinator --
5   A.      Yes.
6   Q.      -- for training?
7   A.      Yes.
8   Q.      Did that involve an actual move to
9   Montgomery at that point in time?

10   A.      No.
11   Q.      So you were still living in
12   Tuscaloosa but working out of Montgomery;
13   is that right?
14   A.      Yes, yes.
15   Q.      And what were your job duties at
16   that point in time?
17   A.      I was responsible for all the
18   training that our division chief mandated
19   for ABI.
20   Q.      Okay.  Was that training for new
21   agents or new officers?
22   A.      It involved new agents as well.
23   It involved all of ABI and the agents
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1   within ABI.
2   Q.      Okay.  So whether it was initial
3   training to become an agent or if it was a
4   part of just sort of a continuing
5   education process --
6   A.      Yes.
7   Q.      -- you were in charge of all that?
8   A.      Yes.
9   Q.      And were your duties did they

10   include teaching, or was it managing the
11   people that were doing the instructing?
12   A.      It was mostly management.
13   Q.      All right.  And did you do any
14   actual instruction yourself?
15   A.      I don't recall ever doing any
16   instruction.
17   Q.      Okay.  Just managing the folks
18   that were doing it?
19   A.      Yes.
20   Q.      Now, at the time if you were
21   living in Tuscaloosa, how were you
22   managing your travel back and forth
23   between Montgomery and Tuscaloosa?
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1   normal salary, were you paid any per diem
2   or travel expenses or anything like that
3   based on your commute?
4   A.      No.
5   Q.      Did you get paid overtime --
6   A.      No.
7   Q.      -- based on the time you spent
8   commuting back and forth --
9   A.      No.

10   Q.      -- between Tuscaloosa and
11   Montgomery?  And was that -- were you
12   driving to Montgomery every day or only
13   periodically?
14   A.      Most every day.
15   Q.      And I guess the last question on
16   the travel issue, did you have a state car
17   or did you have a personal vehicle?
18   A.      Yes, state vehicle.
19   Q.      You said that experience as the
20   division coordinator for instruction takes
21   us from 2003 until 2007.  What did you do
22   next?
23   A.      Well, yeah, 2003 to 2007 that
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1   A.      I would drive from Tuscaloosa to
2   Montgomery.
3   Q.      Was that on a daily basis?
4   A.      Yes.  But now, let me -- I did
5   have to maintain an address in Montgomery,
6   and that was -- my address was the
7   Marriott there in Prattville.
8   Q.      Okay.  Now, did you maintain a
9   room there, or you just had that as your

10   address?
11   A.      That was just my address if I
12   needed -- there were sometimes when I
13   would stay there.
14   Q.      Sure.
15   A.      But for the most part it was back
16   and forth to Tuscaloosa.
17   Q.      Do you know why there was the
18   requirement to have the address there in
19   Montgomery?
20   A.      That was just one of the things
21   they required me to do.
22   Q.      Okay.  Did you get paid at -- at
23   that point in time in addition to your
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1   would have been my ABI experience.  And
2   then from 2007 roughly up until about I'm
3   going to say -- now, I'm not sure on this
4   date, but right before the election
5   November of 2010 I was -- maybe a couple
6   of months, I was transferred back to
7   Tuscaloosa as the sergeant over ABI in
8   Tuscaloosa.
9   Q.      Okay.  You said that occurred in

10   2010?
11   A.      Yes.
12   Q.      And you said you recall it
13   happening sometime in relation to the
14   election that year?
15   A.      Yeah, I spent seems like a couple
16   of months in Tuscaloosa working as the
17   sergeant there in ABI, and then I had the
18   opportunity to move over to the governor's
19   detail on election day.
20   Q.      All right.  So in 2010 when you
21   went back and were the sergeant over ABI,
22   at that point in time were you doing any
23   dignitary protection responsibilities?
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1   A.      Yes, I was on Coach Saban's
2   protective detail.
3   Q.      And how long did that last?
4   A.      I was only on that detail for that
5   football season, but prior to that I had
6   worked with the University of Alabama with
7   their chancellor and the president --
8   Q.      All right.
9   A.      -- on protective detail during

10   football season.
11   Q.      Okay.  So let's start with the
12   Saban detail.  You said you did that
13   throughout football season of 2010?
14   A.      Right.  And I did leave that
15   before the season was over because I went
16   over to the governor's detail.
17   Q.      In the 2010 football season when
18   you're doing protection for Coach Saban,
19   what was your role and responsibility
20   there?
21   A.      Just protection of his movements.
22   Basically, the same as what we did on the
23   governor's detail, except it was not a
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1   trooper with them?
2   A.      There's two troopers -- there will
3   be two troopers assigned to him, and then
4   you may see other law enforcement people
5   around --
6   Q.      Sure.
7   A.      -- with those, the two troopers,
8   but, yes, that's normally the way it
9   works.

10   Q.      Okay.
11                 MR. SAXON:  Saban had double
12   coverage like Amari Cooper usually had
13   double coverage.
14                 MR. ESSIG:  And both of them
15   rated it; right?
16   Q.      So, again, thinking about that
17   watching a football game, watching the
18   coach walk out, you would be one of those
19   two troopers --
20   A.      Yes.
21   Q.      -- in uniform walking with him as
22   part of that process?
23   A.      Yes, sir.

Page 22

1   full-time job.
2   Q.      I understand.
3   A.      It was only on game weekends.
4   Q.      Now, were you in a supervisory
5   function at that time, or were you
6   actually Coach Saban's body man?
7   A.      I was one of the body men.  There
8   was two of us.
9   Q.      Okay.  And how did y'all organize

10   who had responsibility for him at a
11   particular time?
12   A.      Jessie Peoples was the lieutenant
13   on the detail, and for the most part
14   Jessie would handle any personal movements
15   of Coach Saban, and then when we were on
16   game days and moving in a crowd we would
17   both handle his movements.
18   Q.      Okay.  So if I think about while
19   I'm watching an Alabama football game on
20   TV, and usually when you see the state
21   trooper is when the game is over with they
22   walk out in the middle of the field to
23   shake hands and there's always the state
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1   Q.      And when would that begin, that
2   sort of body protection of Coach Saban,
3   and when would it end?
4   A.      Usually on a home game we would
5   come out -- we would go out to the campus
6   on a Friday, and then we would -- for the
7   most part we would go up, meet the coach
8   at his office, and then from that point on
9   everywhere he went we were with him.

10   Q.      Okay.  Did you stay at the hotel
11   with him?
12   A.      Jessie would stay sometimes, but
13   because I lived in Tuscaloosa I would go
14   home.
15   Q.      Got you, okay.  And then were you
16   also involved in his security or his body
17   detail when they would play away games?
18   A.      Yes.  And we would usually leave I
19   think on either a Wednesday or a Thursday
20   and go in advance to the site and work out
21   all the particulars for their arrival, and
22   then we would meet them at the airport
23   when they would fly in.
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1   Q.      Okay.
2   A.      And then we would have the coach
3   from that moment on.
4   Q.      So I suppose then for away games
5   you would actually drive a vehicle --
6   A.      Yes.
7   Q.      -- to have there?  And would Coach
8   Saban ride in the vehicle with you --
9   A.      Yes.

10   Q.      -- or did he stay with the team?
11   A.      He would, he would ride on the
12   bus.
13   Q.      Okay.
14   A.      He would ride on the bus with the
15   team, and we would be in the vehicle in
16   the escort.  We would be one of the escort
17   vehicles, usually the front -- the vehicle
18   directly in front of we call it "bus one".
19   Q.      Okay.
20   A.      And that's the bus that the coach
21   rode in.
22   Q.      All right.  So providing security
23   for Coach Saban your sort of detail begins
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1   I remember driving him to Walker County
2   once.
3   Q.      Okay.
4   A.      And then to Mississippi to a
5   speaking engagement.
6   Q.      Okay.  You mentioned you had also
7   done some dignitary protection for some
8   other officials at the university?
9   A.      Dr. Portera who was the chancellor

10   at the time at the University of Alabama,
11   and I would work hand in hand with
12   Dr. Witt.  Dr. Witt was the president at
13   the time, and I would work with the
14   trooper assigned to his detail.
15   Q.      And were those game day details as
16   well?
17   A.      Yes, sir, yes, sir.
18   Q.      Did you ever guard either of them
19   in a non-game day situation?
20   A.      No, no, not that I recall.
21   Q.      And was all of that-- your Coach
22   Saban protection and then your protection
23   of Dr. Portera and Dr. Witt --was that all
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1   the night before the ball game, if I
2   understand correctly?
3   A.      Yes.
4   Q.      And then you're with him through
5   at least shaking hands at midfield; is
6   that right?
7   A.      Yes.
8   Q.      At what point in time does that
9   protection detail end?

10   A.      After the game.  After the game we
11   would get him, we would -- he would go in
12   and speak to the team and then do whatever
13   he was going to do in the locker room, and
14   then we would drive him to his house.
15   Q.      Okay.  And so once he's delivered
16   to his house, y'all's responsibility at
17   that point in time is done?
18   A.      Yes.
19   Q.      Okay.
20   A.      And there were times when, you
21   know, if he needed to go on, you know, a
22   recruiting trip or whatever, it wasn't
23   many for me, but we would drive him to --
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1   during 2010?
2   A.      No, I actually did the detail with
3   Dr. Portera and Dr. Witt for several
4   years.  I don't know exactly how many, but
5   that's where I -- I actually got my start
6   escorting the University of Alabama band.
7   Q.      Okay.
8   A.      That was a protective detail.
9   Q.      Okay.

10   A.      So that's where I got my start in
11   the protective world.
12   Q.      Do you by any chance recall when
13   that would have been that you would have
14   first started?
15   A.      I don't.  I did it for a few
16   years, and then I got to move up to
17   Dr. Portera's detail.
18   Q.      Okay.  And so for Dr. Portera and
19   Dr. Witt were those -- were you
20   specifically or always delegated as a
21   member of their Dignitary Protection Unit,
22   or was it something you did sort of on an
23   as-needed basis?
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1   A.      No, I did it every -- it was game
2   day or game weekends, but I did it -- I
3   was assigned to that detail.
4   Q.      Okay.  And so you had had in some
5   capacity with the university doing
6   dignitary protection whether for the band,
7   for the --
8   A.      Chancellor.
9   Q.      -- chancellor or for Coach Saban

10   you had done that for a number of years --
11   A.      Yes, sir.
12   Q.      -- is that right?  Okay.  Now,
13   back to 2010, you said you went from being
14   in Montgomery with ABI to being the
15   sergeant over the ABI in Tuscaloosa you
16   said sometime in 2010?
17   A.      Yes, sir.
18   Q.      Given sort of your timeline with
19   Coach Saban, would it be fair to say that
20   was probably prior to the start of
21   football season that year?
22   A.      The transfer back?
23   Q.      Yes.
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1   Q.      Now, who is Captain Ward?
2   A.      Captain Ward at the time was the
3   commander over the Dignitary Protection
4   Unit.
5   Q.      Okay.
6   A.      You had a major and then Captain
7   Ward -- Herman, Major Herman Wright was
8   the major, so he would have been Captain
9   Ward's boss.

10   Q.      All right.  So Captain Ward calls
11   you?
12   A.      And asked me if I would be
13   interested in heading up the detail for,
14   if elected, Governor Bentley.
15   Q.      Okay.
16   A.      And I don't -- I'm not sure if I
17   gave him an answer then.  I told him, I
18   think I told him I needed to at least
19   think on it.
20   Q.      Sure.
21   A.      But I ended up taking the detail.
22   Q.      All right.  And when did your
23   duties with Governor Bentley actually
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1   A.      I want to believe it was during
2   football season.
3   Q.      Okay.
4   A.      For some reason it seems like it
5   was during football season.
6   Q.      Okay.  All right.  And I think you
7   said a moment ago, if I understood you
8   correctly, that the first time you became
9   a part of Governor Bentley's dignitary

10   protection detail was on the election day
11   in 2010; is that right?
12   A.      Yes, sir.
13   Q.      Tell us about that.
14   A.      Well, the way that happened was I
15   remember we were -- Jessie and I were
16   driving -- Jessie who is the lieutenant.
17   Q.      Jessie Peoples?
18   A.      Jessie Peoples.  Were driving to I
19   think Knoxville, Tennessee on an advance
20   to get ready -- the team was going to
21   Knoxville, and I received a call from
22   Captain Ward, Charles Ward, and he asked
23   me --
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1   begin?
2   A.      Election -- the day of the
3   election.
4   Q.      So that would have been whatever
5   election day was in 2010?
6   A.      It was November of 2010.  I don't
7   --
8   Q.      Sure.
9   A.      -- I don't know the exact date,

10   but it was November of 2010.
11   Q.      Okay.  And how did your specific
12   duties on that day, how did they begin?
13   A.      It began with me picking the then
14   candidate up at his home and then going
15   out to his election headquarters which was
16   at the north, I think, yeah, the north
17   zone of Bryant-Denny Stadium.
18   Q.      Okay.
19   A.      And then from that moment on I was
20   with him nonstop.
21   Q.      Had you ever met Governor Bentley
22   prior to that day?
23   A.      I was a patient of his when I was



3/31/2017

(205) 326-4444
BIRMINGHAM REPORTING SERVICE

Pages 33 to 36

Page 33

1   a young, I think 18, 19-year-old kid.
2   Q.      Right.
3   A.      But other than that, that was my
4   only contact ever with him.
5   Q.      Okay.  Once you got the call from
6   Captain Ward about being a part of his
7   detail, did you ever have a meeting with
8   Governor Bentley or anybody on his staff
9   prior to election day?

10   A.      I may have sat down with the
11   governor briefly, but it probably would
12   have been on election day.
13   Q.      Okay.
14   A.      Because that's when it all started
15   for me.  It wasn't anything before that.
16   It was election day to the best of my
17   recollection.
18   Q.      Okay.  So as far as you recall,
19   the first time you ever met Governor
20   Bentley, or Candidate Bentley, was you
21   drive up to his house that day to pick him
22   up and that's when you meet him?
23   A.      Yes, sir.
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1   A.      Yes.
2   Q.      Okay.  So you go pick him up and
3   you said you took him to Bryant-Denny
4   Stadium?
5   A.      Yes, sir.
6   Q.      And where specifically did y'all
7   go?
8   A.      The north zone, what they call the
9   north zone.

10   Q.      It's sort of that area, you can
11   see the sign at the stadium it's called
12   The Zone --
13   A.      Yes, sir.
14   Q.      -- is what it's called?
15   A.      Yes, sir.
16   Q.      Okay.  And I've never actually
17   been in there.  Is it a place that's set
18   up for having parties and functions --
19   A.      Yes.
20   Q.      -- and that sort of thing?
21   A.      Yes, it's set up for usually
22   during a game, you know, people pay to be
23   in that area.  They eat and whatever in
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1   Q.      Okay.  So you picked him up at his
2   house in Tuscaloosa?
3   A.      Yes, sir.
4   Q.      Was it just him or other members
5   of the family?
6   A.      Mrs. Bentley, and I think -- in
7   our escort we probably had the rest of --
8   I'm sure we had the rest of his family in
9   our other vehicles.

10   Q.      Do you remember what time of day
11   it was?
12   A.      Five.
13   Q.      Okay, early in the morning?
14   A.      No.
15   Q.      It was that evening?
16   A.      That evening, yes.
17   Q.      Okay.  All right.  So he's at his
18   house all day during election day, end of
19   the day it's time to take him I guess --
20   A.      Yes.
21   Q.      -- to wherever the election party
22   is going to be or the headquarters is set
23   up; is that right?
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1   there.
2   Q.      Right.
3   A.      So it's set up for you could use
4   it for your election headquarters or
5   your -- to have your after-election event.
6   Q.      Sure.
7   A.      So that's what it was.
8   Q.      So once you go pick up the
9   governor and Mrs. Bentley, y'all go to the

10   event at The Zone.  I assume at some point
11   that night you see the results that he's
12   won the election?
13   A.      Right.
14   Q.      At what point, or I guess was
15   there a point in time that evening when
16   y'all began to discuss you being the
17   leader of his detail?
18   A.      Yes.  Well, you know, I introduced
19   myself to him earlier that day, and I was
20   his -- from that point on I was his detail
21   leader.
22   Q.      Okay.  I mean, I guess at this
23   point in time you had sort of accepted
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1   Captain Ward's offer to run the detail?
2   A.      Yes.
3   Q.      But there was no additional
4   vetting beyond that?  I mean, you didn't
5   have to sit down and interview with
6   Governor Bentley or Mrs. Bentley or
7   anything like that?
8   A.      No.
9   Q.      Okay.  As he became the governor

10   and got elected, did y'all have
11   conversations about, you know, what kind
12   of things he expected from you --
13   A.      Yes.
14   Q.      -- as being part of his security
15   detail?
16   A.      Yes.
17   Q.      And tell us about that.
18   A.      He just expected us to handle
19   things aboveboard, to be responsible in
20   what we did.
21          And, you know, he had -- at that
22   time he had an air about him as he was a
23   very -- he was a religious man.  He was a
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1   across as a Christian.  I mean, in
2   addition to, you know, the language and
3   not cussing and that sort of thing, were
4   there other things that you observed that
5   sort of led you to that conclusion?
6   A.      He was very family-oriented.  He
7   seemed very, very close to his wife,
8   Mrs. Bentley, very, very close to his
9   children.

10          And as time went on he even -- he
11   would tell me about how when he wasn't
12   expected to win the governorship how he
13   and Mrs. Bentley would travel around the
14   state.  She was his driver basically.
15          She drove him around the state as
16   they campaigned, so you could tell that it
17   was kind of -- for them it was just a
18   grassroots-type thing.
19   Q.      Sure.
20   A.      Where they worked really hard and
21   they believed -- they had a fundamental
22   belief in God that, you know, things would
23   work for them because I found that it was
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1   Christian, and he had that reputation
2   already so you knew that you had to toe
3   the line when you were around him.
4   Q.      Right.  And you say "toe the
5   line".  Tell me what you mean by that.
6   A.      You had to be on your best
7   behavior, your best conduct.  In the law
8   enforcement world you have guys that will
9   -- language may be inappropriate

10   sometimes.
11   Q.      Sure.
12   A.      But you knew you couldn't, you
13   knew you had to be careful what you said
14   around him and the way you conducted
15   yourself.
16   Q.      What did you base that on?  Was it
17   something that either he or somebody on
18   his staff told you, or was it just
19   something you kind of picked up on from
20   being around him?
21   A.      I picked up on that very quickly
22   from him and his family.
23   Q.      Okay.  And you said that he came
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1   actually a relief for me.
2   Q.      Sure.  Were they -- I mean, would
3   they do things like pray together, quote
4   scripture?  Did you see them reading the
5   Bible, that sort of thing?
6   A.      They always talked about -- they
7   would always talk about different
8   scriptures.
9          And when we first started they

10   would always talk about it was one -- I
11   want to say it was David Jeremiah that
12   they would always talk about his teachings
13   and things like that.
14          And, of course, I would take him
15   to church most Sundays -- take them to
16   church on most Sundays.
17   Q.      Okay.  Was that at First Baptist
18   Tuscaloosa, you took them there?
19   A.      Yes.
20   Q.      Who else in the Bentley family did
21   you meet there sort of that initial
22   engagement?
23   A.      On election day?
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1   Q.      Yes.
2   A.      The entire family.
3   Q.      Everybody?  Okay.
4   A.      The entire family.
5   Q.      What about staff, who was part of
6   his staff at that time that you met?
7   A.      I remember meeting I think it was
8   Zach.
9   Q.      Zach Lee?

10   A.      Zach Lee and Wesley Helton.
11   Q.      Do you remember their roles with
12   the campaign at that time?
13   A.      I don't think their roles were
14   really that major at that time.  They were
15   -- they had helped the governor with the
16   campaign.
17          And as time moved on, I remember
18   them talking about then Angi Smith, but
19   she was out on maternity leave or
20   something to that effect.
21   Q.      Okay.
22   A.      And I met Rebekah Mason.
23   Q.      All right.  And what was
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1   close to Zach -- Zach Lee, Wesley Helton
2   and Rebekah Mason.
3   Q.      Okay.
4   A.      And before I ever met her there
5   was always talk of Angi Smith.
6   Q.      Okay.  So those were --
7   A.      I think it's Smith.
8   Q.      So sort of that group of people
9   you just named was kind of a core group --

10   A.      Yes.
11   Q.      -- that he spent a lot of time
12   with?
13   A.      Yes.
14   Q.      And describe what their
15   interactions were.  Was it just meetings
16   and discussions and that sort of thing?
17   A.      Yes, it was -- that was the core
18   group basically when -- as the governor
19   was elected, and then through transition
20   it was that group.  Zach probably was
21   closer to him than Wesley Helton.
22   Q.      Okay.  In terms of Ms. Mason, at
23   that point in time did you see anything
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1   Ms. Mason's role at that time?
2   A.      I don't know her exact role when I
3   first met her.  I think she was more the
4   communications person.
5   Q.      Okay.  And sort of -- you said you
6   observed Mr. Bentley interact with
7   Mrs. Bentley and sort of the rest of the
8   family; is that right?
9   A.      Yes.

10   Q.      Did you see his interaction with
11   the other staff members?
12   A.      Other than just everyday, you
13   know, interaction, talking to them.
14   Q.      Sure.
15   A.      There's nothing remarkable.
16   Q.      Sure.  And I guess what I'm
17   getting at is wondering if you were able
18   to sort of observe from those
19   interactions, you know, which staff were
20   important, which staff were critical to
21   him at that point in time, which ones he
22   was communicating with on a regular basis?
23   A.      Well, it was obvious that he was

Page 44

1   that you thought about the governor's
2   interaction with her that was in any way
3   inappropriate?
4   A.      Not at that time.
5   Q.      And did you come to find out at
6   all or get any sort of history of how she
7   got involved in the campaign?
8   A.      I had heard things, but no one
9   actually sat down and told me.  I had

10   heard that -- I don't -- I don't really
11   know how she -- I can't really speak to
12   how she became involved because she was
13   there before I got there.
14   Q.      Okay, I understand.  And
15   Mrs. Bentley did she have any staff at
16   that point in time?
17   A.      I don't know if that day she had
18   -- on election day if she had staff, but
19   she later had Heather Hannah as her
20   assistant.
21   Q.      Okay.  And do you recall if
22   Heather Hannah was around on election day
23   at all?
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1   A.      I'm not certain.
2   Q.      You mentioned, too, your
3   observation or interactions between the
4   governor and Mrs. Bentley, and you said
5   your perception was they were very close?
6   A.      Yes.
7   Q.      Had a close relationship?
8   A.      Yes.
9   Q.      Were there outward signs of

10   affection?  Did they hold hands at
11   campaign events, you know --
12   A.      Oh, yes.
13   Q.      -- sort of the typical husband and
14   wife type stuff?
15   A.      Yes, yes.  They were very -- you
16   could tell they were very close.  You
17   know, I later learned things about, you
18   know, their kids and things through them,
19   but they always -- I made the comment, I
20   would make the comment to people that if
21   you wanted to see what I considered a
22   perfect marriage, look at them because I
23   always thought that they had a very good
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1   go to work every day during the
2   transition.
3   Q.      Okay.  So from election day to
4   Governor Bentley taking office sort of the
5   entire operation is being run out of
6   Bryant-Denny Stadium; is that right?
7   A.      Yes, sir.
8   Q.      Are there office -- is there
9   office space --

10   A.      Yes, sir.
11   Q.      -- in there inside the stadium in
12   the south zone?
13   A.      I don't know about the north zone
14   as far as offices.
15   Q.      Sure.
16   A.      But there were offices in the
17   south zone.
18   Q.      Okay.  So sort of kind of for
19   orientation of where that would have been,
20   am I right that the south end zone is the
21   end zone that's closest to the cemetery?
22   A.      Yes.
23   Q.      And sort of closest to the main
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1   marriage.
2   Q.      Was the governor ever reluctant at
3   that point in time in those days to hold
4   hands with the First Lady in public, show
5   affection to her in public?
6   A.      No.
7   Q.      Did you ever see any evidence of
8   that at all?
9   A.      No.

10   Q.      And if you had to say from sort of
11   your early days with the campaign, or I
12   guess the early days when he was the
13   governor-elect, who would you say among
14   his staff or his family was his closest
15   advisor?
16   A.      At the time I felt like it was
17   Zach, but Rebekah was around most every
18   day.
19   Q.      Okay.
20   A.      We -- the transition took place in
21   the south end zone.  Our transition
22   offices were in the south zone or end
23   zone, so that's where we would basically
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1   part of campus right there?
2   A.      Yes, sir, Tutwiler.
3   Q.      Okay.  It's also the part of the
4   end zone where the student section is; is
5   that correct?
6   A.      Yes.
7   Q.      When did the operation of the
8   transition team there at Bryant-Denny when
9   did that come to a close and you

10   transitioned fully into being in
11   Montgomery?
12   A.      The best I can remember would have
13   been around inauguration.  The governor
14   was inaugurated and we basically moved to
15   the capital.
16   Q.      Okay.  Is that pretty much from
17   day one?
18   A.      Yes, sir.  We may have gone back
19   once or twice, but I don't really
20   remember.  We could have.
21   Q.      So you remained, after the
22   inauguration remained in the position of
23   the head of his security detail; is that
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1   right?
2   A.      Yes, sir.
3   Q.      And what was your specific title
4   at that point in time?
5   A.      Detail leader.
6   Q.      That's the title that goes along
7   with being in charge of the governor?
8   A.      Yes.  I was a sergeant and the
9   detail leader over the governor's detail.

10   Q.      Okay.  Did you get any sort of
11   promotion after you got into the
12   governor's office?
13   A.      Initially?
14   Q.      Yes.
15   A.      No, not -- I was a sergeant, and I
16   wasn't promoted until maybe three years
17   later.
18   Q.      And let's run through just very
19   quickly, I kind of want to go through the
20   timeline of you serving in the governor's
21   administration in the office of the
22   governor.
23          So come in after inauguration and
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1   airport and fly to different venues around
2   the state and the country.
3   Q.      Okay.  You said your day would
4   start around three or 4:00 a.m.?
5   A.      Yes, sir.
6   Q.      Drive from Tuscaloosa.  You pick
7   up the governor.  On a typical day when
8   did your duties and responsibilities end?
9   A.      It varied.  It was whenever I

10   could get him back home, and then I would
11   drive home.
12   Q.      All right.
13   A.      Get him back to the mansion.
14   Q.      If I'm understanding you
15   correctly, basically what you're
16   describing is you were responsible for the
17   governor being his body man from the time
18   he left the mansion every day until the
19   time he went back to the mansion every
20   day; is that right?
21   A.      For the most part, yes, sir.
22   Q.      When he was at the mansion was
23   there a detail there that was responsible

Page 50

1   you're in the position of detail leader?
2   A.      Yes, sir.
3   Q.      Take us through sort of the
4   timeline from then until when you retire.
5   A.      My job was I was the body person
6   for the governor, so basically it was my
7   responsibility to pick the governor up
8   every day, and he wanted me with him every
9   day.

10          So I would, I would drive from
11   Tuscaloosa.  My day usually started, you
12   know, between three and four every
13   morning.  I would drive to Tuscaloosa,
14   pick the governor up at the governor's
15   mansion.
16          We would either go over to the
17   capitol where he would work in the office,
18   and sometimes from there we would leave
19   and fly to different locations around the
20   state.
21          Or sometimes I would drive from
22   Tuscaloosa to the governor's mansion and I
23   would pick him up and go directly to the
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1   for his security?
2   A.      Yes.  The capitol police once we
3   -- we basically handed the governor off to
4   the capitol police, which had a guard post
5   there.  I don't know how many we had on
6   shift, two or three there at the capitol
7   around the clock.
8   Q.      Okay.  But outside of the mansion
9   you were with him essentially everywhere

10   he went?
11   A.      Yes, sir.
12   Q.      All right.  And how long did you
13   remain the governor's body man?
14   A.      Up until August of 2014.
15   Q.      And where did you go in August of
16   2014?
17   A.      On August 2014, I think it was
18   August the 13th I was called by then chief
19   of staff Seth Hammett, and he told me that
20   -- he wanted me to know that, I'm going to
21   phrase it the way he said it, the shit's
22   fixing to hit the fan about your overtime.
23   Q.      Okay.
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1   A.      And my response to him was, Seth,
2   I don't have a damn thing to do with that.
3   Q.      Okay.
4   A.      And we met -- I had to go over to
5   campaign -- the campaign -- so they're
6   getting ready for the 2014 election, so I
7   had to go over to meet with the governor.
8   I really didn't know what, what, what it
9   was about.

10   Q.      Sure.
11   A.      And I went in and the governor
12   started talking to me about the overtime
13   and the issue that was -- that was heating
14   up.
15          And he said to me he didn't, he
16   didn't know anything about the overtime,
17   and that kind of struck me as odd, and I
18   said --
19   Q.      Mr. Lewis, I don't want to -- what
20   I want to do is right now kind of get a
21   timeline.
22   A.      Okay.
23   Q.      We'll circle back and we'll talk
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1   A.      Yes.
2   Q.      And at some point in time the
3   decision is made that you're no longer
4   going to be the detail leader?
5   A.      Yes.
6   Q.      Who makes that decision?
7   A.      I was told that I had to make a
8   decision between the governor's detail and
9   I had been appointed as the chief of

10   dignitary protection.
11   Q.      Okay.
12   A.      And I had to make a decision
13   between those -- either one of those jobs.
14   Q.      Understood.  And who told you you
15   had to make that choice?
16   A.      Seth Hammett.
17   Q.      And as the chief -- do I
18   understand correctly as of August of 2014
19   you were already serving as chief of the
20   dignitary protection?
21   A.      Yes.
22   Q.      Is that commonly referred to as
23   DPU?
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1   in depth about that.  Right now I'm just
2   trying to get an idea --
3   A.      Yes, sir.
4   Q.      -- of sort of, you know, sort of
5   how it progressed.
6   A.      Okay.
7   Q.      So, and I understand that was sort
8   of the issue that led to you no longer
9   being the detail leader?

10   A.      Yes.
11   Q.      But right now let's just get the
12   timeline down a little bit.
13   A.      Yes, sir.
14   Q.      So August of 2014 you get this
15   call from Seth Hammett --
16   A.      Yes.
17   Q.      -- about your overtime; is that
18   right?
19   A.      Yes.
20   Q.      And then you go have a meeting
21   with the governor?
22   A.      Yes.
23   Q.      Also about the overtime?

Page 56

1   A.      Yes.
2   Q.      And when did you become the DPU
3   chief?
4   A.      I want to say maybe February of
5   2014.
6   Q.      Who had had that job before you?
7   A.      The job was basically a new job
8   for the ALEA, but in DPS it was Mark
9   Whitaker.

10   Q.      Okay.  As the chief of DPU do I
11   understand correctly, you would have had
12   responsibility for not only the governor's
13   detail, but all of the state officials
14   that would rate a detail; is that right?
15   A.      Yes.
16   Q.      And so you're told by Seth Hammett
17   at that point in time you've got to choose
18   which job you want; is that right?
19   A.      Yes.
20   Q.      So which job did you choose?
21   A.      I chose DPU.
22   Q.      And why did you make that
23   decision?
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1   A.      Because of my meeting with the
2   governor earlier that day.
3   Q.      What specifically about that
4   meeting?
5   A.      When the governor said he didn't
6   know anything about the overtime, I felt
7   like -- I felt like he wasn't being
8   honest.
9   Q.      Okay.  So essentially you made the

10   decision you could no longer serve as his
11   detail leader; is that right?
12   A.      Yes.
13   Q.      Was that based on the fact you
14   didn't feel like you could trust him at
15   that point in time?
16   A.      It was based off -- for me it was
17   based off of, yes, because I felt like if
18   he would say that he didn't know about the
19   overtime, that there were going to be
20   other issues that were going to come up
21   that I would possibly be -- the blame
22   would be shifted to me for things that
23   came up.
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1   correct?
2   A.      Yes, sir.
3   Q.      And so retiring on March 31st,
4   2015, that would give you --
5   A.      25 --
6   Q.      -- almost 26 --
7   A.      25 and a half roughly.
8   Q.      Yes, years of service.  And then
9   very briefly to go through these, I use

10   the acronym DPS when you were a state
11   trooper at the Department of Public
12   Safety?
13   A.      Yes.
14   Q.      Is that right?
15   A.      Yes, sir.
16   Q.      So if we sort of categorize your
17   years of service, it's from 1989 to 2003
18   you were with DPS; is that right?
19   A.      I'm sorry, repeat that.
20   Q.      '89 to 2003.
21   A.      All of my time would have been
22   with DPS up until I was named the chief of
23   DPU.  That's when I became an ALEA.
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1   Q.      All right.  So from beginning in
2   August of 2014 you were operating solely
3   as the chief of the Dignitary Protection
4   Unit; is that right?
5   A.      Sometime after August 13th or
6   14th, somewhere in that area.
7   Q.      And after you sort of assumed that
8   role exclusively were there still
9   occasions where you provided personal

10   security services to the governor or his
11   family?
12   A.      I was still around.  I was still
13   around but not in the same capacity.
14   Q.      Okay.
15   A.      I had basically kind of been
16   phased out.
17   Q.      And after becoming chief of DPU
18   how long did you stay in that job?
19   A.      Until I retired which would have
20   been March 31st of 2015.
21   Q.      So if we go back then, you stated
22   you started work with DPS, well, as a
23   state trooper in July of 1989; is that
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1   Q.      Got you, okay.  So then '89 to
2   2003 then is you're a state trooper,
3   you're on the road?
4   A.      Yes, sir.
5   Q.      Okay.  And then 2003 to 2007 you
6   classified that you said as your ABI time?
7   A.      Yes.
8   Q.      Is that right?
9   A.      Yes.

10   Q.      And that's when you were doing
11   work basically as an investigator from '03
12   to '07; is that right?
13   A.      Yes.
14   Q.      And ABI, of course, stands for
15   Alabama Bureau of Investigation?
16   A.      Yes, sir.
17   Q.      And you corrected me a minute ago,
18   and it's correct that ABI falls under, or
19   at the time fell under DPS; is that
20   correct?
21   A.      Yes, sir.
22   Q.      Okay.  And then that takes us all
23   way up through 2010 when you went back to
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1   Tuscaloosa, began guarding Coach Saban and
2   then eventually came onto the governor's
3   detail; is that right?
4   A.      Yes, sir.
5   Q.      And then you stated you would have
6   been a DPS employee until you became the
7   chief of the Dignitary Protection Unit; is
8   that correct?
9   A.      Yes, sir.

10   Q.      And then I guess at some point in
11   time in there DPS became ALEA; is that
12   correct?
13   A.      Yes, sir.  It transitioned over to
14   ALEA.
15   Q.      All right, Mr. Lewis, now that
16   we've got that timeline sort of down, I
17   want to back up a little bit and let's
18   talk about your work for Governor Bentley,
19   and then really what I want to talk about
20   is the relationship between Governor
21   Bentley and Rebekah Mason and kind of how
22   that evolved.
23          When was the first time you had
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1   governor?
2   A.      Wanda Kelly was the governor's
3   secretary so she was located directly
4   outside of his door.
5   Q.      Okay.
6   A.      Julie Lindsey, to this day I
7   really don't know what Julie Lindsey's
8   real role was, but she was if you walked
9   into the main door of the governor -- not

10   the governor's office itself because you
11   had to go through Wanda's office kind of
12   to get to his.
13   Q.      Sure.
14   A.      But if you walked in the main door
15   of the governor's suite, Julie was
16   directly in front of you.
17   Q.      Okay.  And then Wanda's area was
18   just literally right outside his door; is
19   that right?
20   A.      If you walk through main door to
21   the right.
22   Q.      Okay.  And you had to go through
23   that area before you went into --
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1   either personal suspicions or had heard
2   perhaps there was an inappropriate
3   relationship between Governor Bentley and
4   Ms. Mason?
5   A.      Well, the governor actually called
6   me into his office one day and asked me to
7   speak to three ladies that worked in the
8   office.
9   Q.      And I want to back up a little

10   bit, too.  When we talk about "the
11   office", we're talking about the office of
12   the governor; is that right?
13   A.      Yes, sir.
14   Q.      And we're talking about Governor
15   Bentley's office located there in the
16   state capitol?
17   A.      Yes.
18   Q.      And who were the ladies that he
19   wanted you to talk to?
20   A.      Wanda Kelly, Linda Adams, and
21   Julie Lindsey.
22   Q.      And where were they physically
23   located there in the office of the
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1   A.      The governor's office.
2   Q.      Into his office?
3   A.      His actual office.
4   Q.      And then the third person that was
5   a part of the meeting was Linda Adams?
6   A.      The scheduler, and she was off --
7   you would walk into the office and her
8   office was over to the left.
9          The first office you came to on

10   the left was the security office.  That
11   was my office.  And then the next office
12   down from there was the scheduler's office
13   and that would have been Linda Adams.
14   Q.      Where you sat in the security
15   office what were -- if you're sitting
16   there with your door open, what are you
17   able to see out of your office?
18   A.      My desk was positioned to where I
19   could see directly into Wanda's office and
20   the governor -- the door into the
21   governor's office.
22   Q.      Okay.  So if you happened to be
23   paying attention, you can see who's coming
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1   and going --
2   A.      Yes, sir.
3   Q.      -- from the governor's office?
4   A.      Yes, sir.
5   Q.      And you said so the first
6   knowledge or inkling you have of the
7   relationship between Governor Bentley and
8   Ms. Mason is him asking you to go and talk
9   to these ladies?

10   A.      Yes.
11   Q.      And tell us how that came about.
12   A.      The governor called me into his
13   office and he said to me hey, there's a
14   rumor going around and it's coming from
15   the office that Rebekah and I are having a
16   relationship, and I was kind of shocked at
17   that point.
18   Q.      Okay.
19   A.      And he asked me if I would just go
20   to them and talk to them.  And I agreed
21   with him at the time that if rumors like
22   that are coming from the office, they
23   could be detrimental because people would
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1   that.
2   Q.      Okay.  So that was not out of
3   character for him to ask you to do that?
4   A.      Well, it was on something of that
5   nature.
6   Q.      Okay.
7   A.      But it wasn't if it -- you know,
8   if it came to putting somebody out of a
9   vehicle or security matters, I was in

10   complete -- I had complete authority as
11   far as anything that dealt with security,
12   and he would trust my judgment on that.
13   Q.      And so I guess from what you're
14   describing is sort of his personality or
15   his demeanor is he doesn't like
16   confrontation?
17   A.      Yes.
18   Q.      Or he doesn't like to break bad
19   news to people?
20   A.      Yes, sir.
21   Q.      Liked to be liked?
22   A.      Yes.
23   Q.      Had it ever been before your
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1   take it that people inside the office, if
2   they're spreading those type rumors, they
3   have to be true.
4          So I went and talked to them along
5   with Wesley Helton.  He was with me on
6   that day.  And I just asked that they not
7   spread rumors.
8   Q.      Okay.  When the governor asked you
9   to go do this what was his demeanor?  Was

10   he angry?  Was it, you know, I want you to
11   go send a message?  Or was it, look,
12   there's talk and I just need you to kind
13   of address it?
14   A.      There's talk, I need you to
15   address it.
16   Q.      And why would the governor have
17   you do it instead of just going and doing
18   it himself?
19   A.      At the time I wouldn't -- I grew
20   to understand the governor as we spent
21   more and more time together, but at the
22   time I didn't know it.  The governor
23   didn't like having to handle things like
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1   responsibility to handle staff issues
2   within the office?
3   A.      No.
4   Q.      Did the request strike you as
5   unusual?
6   A.      It did.
7   Q.      Do you have an opinion as to why
8   he would have asked you to do it?
9   A.      Because he trusted me.

10   Q.      Do you think it had anything to do
11   with the fact that you were law
12   enforcement?
13   A.      It could have.
14   Q.      And did he -- well, I don't know
15   if I've asked you this, when was this?
16   A.      I don't remember the exact date,
17   but it was -- it was I'm going to say
18   between 2012 and 2013.  I don't know the
19   exact date.
20   Q.      Okay.  Could it have been later
21   than that?
22   A.      It could have been.
23   Q.      I tell you what, let's do this,
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1   let's use -- we've got sort of an easy
2   point of reference is the 2014 campaign.
3   Would this have occurred during the
4   campaign if you recall?
5   A.      It wasn't during the campaign.  It
6   was before the 2014 campaign.
7   Q.      Okay.  So you think it would have
8   been prior to calendar year 2014?
9   A.      Yes.

10   Q.      Either 2012 or 2013?
11   A.      That's my best.
12   Q.      All right.  Was managing sort of
13   office staff was any of that part of your
14   job description or your typical job
15   duties?
16   A.      No.
17   Q.      Do you know what it was, what the
18   specific issue was that led to that
19   meeting?
20          I know you said generally there's
21   a rumor about me and Rebekah, but do you
22   know if there had been a specific incident
23   that led to his request?
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1   this rumor, or did it seem to you he
2   believed it was specifically coming from
3   the ladies there in the office?
4   A.      He believed it was coming from
5   those ladies.
6   Q.      All right.  Was there a point in
7   time that you sitting in your office there
8   in the office of the governor were able to
9   observe Ms. Mason coming into his office?

10   A.      Yes.
11   Q.      When did you first start noticing
12   that?
13   A.      She came -- it was early.  I mean,
14   she was the communications director, so
15   she -- she would come and go from his
16   office.
17   Q.      Okay.  Let me ask you this, was
18   there a point in time where you began to
19   believe that some of those visits might
20   have been for inappropriate reasons?
21   A.      Well, Wanda came to me and said
22   that she didn't feel like it was
23   appropriate for the governor to be in the
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1   A.      He just told me there's rumors
2   going around, and that's what he called me
3   in there for and he asked me if I would
4   speak to the ladies about spreading those
5   rumors.
6   Q.      At that point in time did you have
7   any information about who among those
8   ladies specifically might have been doing
9   that?

10   A.      I don't think I had specific
11   information.  Later -- it later -- the
12   governor later became -- I'm searching for
13   the right word here, very concerned about
14   Wanda.
15   Q.      Okay.  And you can't recall if at
16   that point in time if Wanda was the cause
17   of that meeting or not?
18   A.      No, I don't know if she was the
19   direct cause of that meeting.  I just
20   can't remember right now.
21   Q.      And when the governor made the
22   request to you did you get the sense that
23   he was concerned about a general source of
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1   office with Rebekah with the door closed,
2   and she was very concerned about that.
3          You know, she was very concerned
4   about her spending time in the office with
5   the governor behind closed doors, and then
6   the governor later said to me that he
7   wanted her gone.
8   Q.      Wanted Wanda gone?
9   A.      Yes.

10   Q.      Did he mean gone from the office,
11   or he just wanted her desk moved?
12   A.      He wanted her desk moved at the
13   time.
14   Q.      All right.  Now, you mentioned,
15   too, I think in your complaint that you
16   filed and I think on other occasions
17   you've mentioned that you on occasion
18   would observe Ms. Mason come out of his
19   office and appear to be adjusting her
20   clothing?
21   A.      I saw that.
22   Q.      When was the first time, if you
23   remember, that you would have seen
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1   something like that?
2   A.      I only saw it once.
3   Q.      Okay.  When was that?
4   A.      I don't remember the exact date,
5   but I do remember her coming out adjusting
6   her -- seems like she had a skirt on that
7   day and her hair looked --
8   Q.      Okay.  I mean, you know, I think
9   everybody every once in a while during the

10   day might have to adjust their clothing.
11          You know, what was the -- what was
12   it about this that looked inappropriate to
13   you?
14   A.      You know, when most people adjust
15   their clothing they don't adjust their
16   clothing in front of people.
17   Q.      Yeah.
18   A.      And not in that manner.  It was --
19   she came -- she came out of the door and
20   she immediately coming -- after coming out
21   of the door she was adjusting her clothes,
22   and her hair just looked the best word
23   "tossed".
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1   after the governor had me speak to the
2   ladies.
3   Q.      Okay.
4   A.      And then Wanda would talk to me on
5   a regular basis.  Wanda and I were close.
6   I mean, we talked probably every day.
7   Q.      Sure.
8   A.      And so Wanda had become very
9   concerned about what was going on inside

10   the office.
11   Q.      For the meeting when you went and
12   spoke to the ladies, can you describe for
13   us what your demeanor was, how you
14   addressed them?
15   A.      I felt like I was very
16   professional, and I just asked them -- I
17   told them that the governor had stated
18   that there were some rumors coming from
19   the office and that he felt like those
20   rumors didn't need to be taking place.
21   Q.      Okay.
22   A.      And I said to them, listen, you
23   know, if there are rumors coming from this
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1   Q.      Okay.  Do you recall what she was
2   wearing that day?
3   A.      It seems like it was a skirt that
4   she -- because I remember her adjusting it
5   kind of at the waist.
6   Q.      Sure.  Do you recall when that
7   happened in relation to the governor
8   requesting that you go talk to the ladies?
9   A.      That was after.  That was actually

10   after.
11   Q.      Same question about Wanda's
12   comment to you that she was concerned with
13   the amount of time that Ms. Mason was
14   spending in there with the door closed?
15   A.      That was after.
16   Q.      All of that was after that?
17   A.      Yes.
18   Q.      Can you give us a timeframe on
19   those two incidents:  One, Ms. Kelly
20   complaining to you about Ms. Mason's time
21   in there; and, two, you observing
22   Ms. Mason adjusting her clothing?
23   A.      Ms. Kelly would have been not long
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1   office, people will, you know, perceive
2   those to be true since you guys work
3   within the governor's office.
4   Q.      Yeah.
5   A.      I do remember expecting Wesley to
6   help me during that meeting and kind of
7   chime in, and he never did.
8   Q.      Okay.  I was going to ask you that
9   question, too, and let's kind of stay

10   where we are right now, though.
11   A.      Okay.
12   Q.      You said you were very
13   professional, and I don't question that,
14   but you're also a law enforcement officer,
15   too.
16          And in law enforcement you're
17   trained, you know, to be stern and to be,
18   when appropriate, even though you're being
19   professional, to be very matter of fact
20   and very sort of stern and forceful if you
21   need to be.
22          How did you perceive or how did
23   you believe that you approached that
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1   meeting with those ladies?
2   A.      I was professional, but I was
3   stern.
4   Q.      Okay.
5   A.      And I was stern because I felt
6   like, you know, if somebody was spreading
7   false rumors, that was something that
8   didn't need to be happening in the office.
9   Q.      From your perception at that point

10   in time did you believe that any such
11   rumors just would have been gossip?
12   A.      Yes.
13   Q.      And did you feel that gossip
14   within the office was inappropriate?
15   A.      Yes.
16   Q.      Did you get any reaction from any
17   of the ladies in that meeting that day?
18   Anybody later on come up to you and say I
19   didn't think that was appropriate?
20   A.      They wouldn't talk to me.  They --
21   I think it was Julie Lindsey that was
22   upset with me.  Julie didn't speak to me
23   for quite some time after that.
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1   Q.      All right.  And why did he go with
2   you to that meeting with the ladies?
3   A.      I think I asked Wesley to go with
4   me.
5   Q.      Okay.  Do you remember -- well,
6   let me ask you this.  Let me back up.
7   When you had the meeting with the governor
8   when he requested you to go talk to them
9   about them spreading rumors was Wesley

10   part of that meeting?
11   A.      I'm not sure.
12   Q.      Okay.
13   A.      I'm not sure.  I want to say yes
14   because I -- here's why, because I would
15   not have asked Wesley to come in on
16   something that he didn't know about.
17   Q.      Understood.  What was your reason
18   for bringing him with you?
19   A.      As a witness.
20   Q.      Okay.  Why did you think you might
21   need a witness?
22   A.      Because I didn't want anybody to
23   say I said anything inappropriate.
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1   Q.      What about Linda Adams?
2   A.      Linda and I she may have been
3   upset with me, but she never said anything
4   to me.
5          And we had to work a lot with
6   scheduling issues, so if she were upset
7   with me, she never said anything to me.
8   Wanda, if she were upset with me, she
9   didn't say anything to me, but I know

10   Julie Lindsey was upset with me.
11   Q.      Wes Helton what was his role in
12   the administration at that time?
13   A.      I don't know if Wesley had become
14   the governor's assistant at that time
15   because -- he probably had because Zach
16   was, Zach Lee was the governor's assistant
17   when we first started.
18   Q.      Okay.
19   A.      And then at some point Zach -- the
20   governor promoted Zach to another job, and
21   then Wesley took over as the assistant.
22   Q.      Okay.
23   A.      To the governor.
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1   Q.      Okay.  And did you also want a
2   witness to show you had, in fact, gone and
3   talked to them like the governor
4   requested?
5   A.      Yes.
6                 MR. ESSIG:  Can we take a
7   break real quick?
8                 MR. SAXON:  Sure.
9                 (Recess was taken.)

10   Q.      (By Mr. Essig)  Mr. Lewis, getting
11   back to kind of where we were.  We were
12   talking about sort of the incidents and
13   events surrounding you having a meeting
14   with the ladies in the office at the
15   direction of Governor Bentley.
16   A.      Yes.
17   Q.      And Wesley Helton was in that
18   meeting with you?
19   A.      Yes.
20   Q.      Anybody else from the governor's
21   staff that were there?
22   A.      No, sir.
23   Q.      And you said you think that
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1   meeting happened in either 2012 or 2013?
2   A.      Yes, sir.  I remember it being --
3   it was before the things that occurred in
4   2014.
5   Q.      Okay.  Now, do you recall Rebekah
6   Mason leaving sometime in I think the
7   summer of 2013 to start working on the
8   campaign which was getting kicked off at
9   that point in time?

10   A.      Yes.
11   Q.      Would this meeting with the ladies
12   have occurred after she left the office of
13   the governor to go work on the campaign?
14   A.      I don't recall.
15   Q.      Okay.  You don't recall either
16   way?  Could be --
17   A.      If I had -- if I had to guess, I
18   would say it was after --
19   Q.      After she left?
20   A.      She left.
21   Q.      Same question with the incident
22   you saw where she came out of the office
23   adjusting her clothing and her hair.
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1   Q.      Did she bring that to your
2   attention more than once?
3   A.      Yes.
4   Q.      And, again, just so I understand,
5   as you recall it the first time you ever
6   had any idea or heard any rumors of an
7   inappropriate relationship it was when the
8   governor came to you and said I need you
9   to go talk to these ladies?

10   A.      Yes.
11   Q.      Had anybody else at that time --
12   had Wanda in any way complained to you
13   about her being in the office too often?
14   A.      I don't recall.
15   Q.      Other than the incident where you
16   saw Ms. Mason leaving the governor's
17   office and adjusting herself, did you ever
18   see her in the office and think that
19   doesn't look quite right, she's been in
20   there too long, the door shouldn't be
21   shut, that sort of thing?
22   A.      It got to a point where she was
23   coming to the office on a regular basis,

Page 82

1   A.      That was after she left.
2   Q.      And you may have already told me
3   this, was that in 2014?
4   A.      My best guess would say 2014.  I
5   would say 2014, early 2014.
6   Q.      And if we use the 2014 Republican
7   primary kind of as a marker, does that
8   help you at all?
9   A.      It probably was somewhere during

10   that, that timeframe, somewhere in there.
11   Q.      Okay.
12   A.      But I really can't say for
13   certain.
14   Q.      Okay, that's fine.  And then same
15   question as to Wanda Kelly's discussion
16   with you about Ms. Mason being in the
17   office too often with the door shut.
18   A.      Yeah, that was -- that would have
19   been after the meeting I had with them,
20   but she would make -- she was really
21   concerned about the time that Rebekah
22   spent in the office with the governor
23   behind closed doors.
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1   spending a lot of time in the office
2   behind closed doors.
3   Q.      When was that point in time?
4   A.      Maybe before the primary.  You
5   know, that's just my best guess.
6   Somewhere before the primary, but it got
7   to a point where it was just she was
8   coming -- and she would spend hours at a
9   time in there.

10   Q.      And so this, of course, all would
11   have been between her -- if she left in
12   the summer of 2013 to go work on the
13   campaign -- left formal employment to go
14   work on the campaign?
15   A.      Right.
16   Q.      And if the primary's in 2014,
17   somewhere in that timeframe is when you
18   began to notice this; is that right?
19   A.      Yes, yes.
20   Q.      If from day one she had kind of
21   been part of the inner circle, what was it
22   about these meetings that made them so
23   unusual?
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1   A.      The time spent alone with the
2   governor because it wasn't uncommon to
3   have a staff meeting --
4   Q.      Sure.
5   A.      -- and, you know, she would be in
6   a staff meeting.  But this was unusual
7   because of the length of time that she
8   would spend behind closed doors, and it
9   was, it was becoming a thing because I

10   don't know if Wanda said something to the
11   governor or whatever, but it was -- it was
12   a real problem for Wanda.
13   Q.      You said it was a problem for
14   Wanda, but did you see it as
15   inappropriate?  And I'm not saying whether
16   you thought there was an affair going on,
17   but did you just think the length of
18   time --
19   A.      I did, I did start to think about,
20   you know, why are you -- I couldn't say
21   anything because he was my boss, but --
22   Q.      Right.
23   A.      -- why are you leaving yourself
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1   A.      Yes.
2   Q.      And, again, when you started
3   noticing this she was then full time
4   working on the campaign; is that correct?
5   A.      Yes.
6   Q.      How was she getting access to the
7   capitol and getting in there to go see the
8   governor if she wasn't a state employee
9   anymore?

10   A.      Well, she still had her pass and
11   she would park -- she still would park at
12   what we call "the hill".
13   Q.      Okay.
14   A.      She would -- she still would park
15   on the hill or in the circle of flags.
16   Q.      Okay.
17   A.      So at either end of the capitol.
18   And to the best of my knowledge she still
19   had her access to get in.
20   Q.      When you say "her access" --
21   A.      Her card access.
22   Q.      Where she could swipe a card --
23   A.      Yes.
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1   open for rumors and speculation by staying
2   in these closed-door meetings with
3   Rebekah.  It started to become a concern
4   for me.
5   Q.      Okay.  In addition to the period
6   of time, had it been unusual previously
7   for the governor to have closed-door
8   meetings with a single staff member?
9   A.      The governor wasn't -- he would

10   have closed-door meetings, but he also
11   wasn't afraid to leave the door open
12   either to his office.
13          So the fact that he was having the
14   closed-door meetings with her was -- it
15   was suspicious, to say the least.
16   Q.      Did it become your perception at
17   some point in time that all of his
18   meetings with Rebekah Mason were long,
19   just with her, and behind closed doors?
20   A.      Yes.
21   Q.      And would it be fair to say that
22   was unusual as compared to other staff
23   members that worked for him?
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1   Q.      -- to get in and out?
2   A.      Yes.
3   Q.      Do you know of any other campaign
4   staff that weren't formerly state
5   employees, did any of them have card
6   access?
7   A.      Not to my knowledge.
8   Q.      And was there a -- we have heard
9   discussion of there being an elevator.  I

10   think we've heard it referred to as "the
11   Wallace elevator" that allows you to get
12   into the governor's office without having
13   to go through the area where Ms. Kelly and
14   Ms. Adams and everybody else sat; is that
15   true?
16   A.      Right.
17   Q.      Is it correct that it's referred
18   to as the Wallace elevator?
19   A.      Yes, yes.
20   Q.      And do you know if that's some
21   reference to Governor Wallace; is that
22   right?
23   A.      Yes, that elevator, it's my
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1   understanding, was put in for Governor
2   Wallace because of his handicap.
3   Q.      Okay.  When he was in the
4   wheelchair?
5   A.      Yes, sir.
6   Q.      And where does that elevator go?
7   How does it access the governor's office?
8   A.      It basically goes down into the
9   communications office.

10   Q.      And where is that?
11   A.      Basically directly beneath the
12   governor's office.
13   Q.      And if I understand, tell me if
14   this is correct or not, is that if you
15   walk into the front steps of the Alabama
16   State Capitol, walk up the steps and you
17   walk in big front door?
18   A.      Yes.
19   Q.      That the governor's office is
20   there on that main level --
21   A.      Yes.
22   Q.      -- is that correct?
23   A.      Yes, when you walk into that -- if
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1   A.      Yes.  When she was the
2   communications director, yes.
3   Q.      And having a security card access
4   capability would that -- was there a way
5   to enter the capitol in the basement area
6   and get to the communications area
7   directly without having to come through
8   the main lobby?
9   A.      Yes.

10   Q.      And where was that?  Where would
11   that be?
12   A.      If I remember correctly, you could
13   go -- there was -- I don't know what
14   entrance that would be.
15          The governor would come in -- if
16   you're facing the capitol, the governor we
17   always brought him in on the left end of
18   the capitol.  I don't know -- that's
19   probably the north.  It may be the north
20   end, but anyway, but he would come up
21   stairs on his floor.
22   Q.      Okay.
23   A.      As you go up -- underneath those
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1   you walk into that big front door, his
2   office is on that level, floor.
3   Q.      To the left; isn't that right?
4   A.      You walk straight in and take a
5   left.
6   Q.      Walk in and take a left, okay.
7   And the communications office is in the
8   basement of the capitol; is that correct?
9   A.      Yes.

10   Q.      And the old capitol building how
11   many floors are there?  Are there three
12   floors?
13   A.      I think it's three or four.  It's
14   certainly not over four floors I don't
15   think in there.
16   Q.      But there's at least one or two
17   floors above the floor where the
18   governor's office is?
19   A.      Yes.
20   Q.      And would Ms. Mason's office when
21   she was working there was it in the
22   communications area down there in the
23   basement?
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1   stairs is another door that you go in, and
2   I want to say that door goes to the commun
3   -- you can get to the communications
4   office from there.
5   Q.      And I'm just thinking here, if
6   that elevator was put in for Wallace when
7   he was in the wheelchair, is there a way
8   to access that elevator from outside?
9          I mean, like, in other words, is

10   there a way to come into the capitol and
11   go directly to that elevator?
12   A.      No.
13   Q.      And then go to the office?
14   A.      The only way you can get on that
15   elevator is to go from the communications
16   office or directly from the governor's
17   office.
18   Q.      Okay.  All right.  So those are
19   the only two spots that can access that?
20   A.      Yes.
21   Q.      When that elevator goes down into
22   the communications office and the doors
23   open what's there?  What's outside that
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1   elevator?
2   A.      It was a little space, and so if
3   you came off of it, to the right would be
4   the desk of the communications director.
5   Q.      Which would be Ms. Mason's desk?
6   A.      Right.
7   Q.      Is there anybody else in that area
8   right there?
9   A.      No, that was her office.  That was

10   her office.
11   Q.      So the communications director
12   would have the ability to just stand up
13   from her desk, go to the elevator, and
14   access the governor's office?
15   A.      You had to have a key to operate
16   that elevator.  It's a special key to
17   operate that elevator.
18   Q.      Do you know if she had that key?
19   A.      I don't know.  She didn't get it
20   from me.
21   Q.      And when we talk about that
22   elevator accessing the governor's office,
23   I mean does it go like directly into the
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1   wasn't Rebekah coming up into the office,
2   but that they had lost the governor.  And
3   what had happened was he got on the
4   elevator and had gone downstairs into the
5   communications office.
6   Q.      Okay.  And when that elevator
7   accesses the communications office is
8   there a door that can be shut to the
9   communications office so that nobody can

10   see who's coming down on that elevator, do
11   you know?
12   A.      I think so.  If I remember
13   correctly, yes, because the photographer
14   and other staff, communications staff,
15   were -- they did not -- Rebekah had her
16   own, it was a fairly large office with no
17   one else other than her in it.
18   Q.      Okay.  Did anybody in the office
19   suite there, any of the ladies that sat
20   outside the governor's office did they
21   ever tell you they thought she was using
22   that elevator to get into the governor's
23   office?
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1   area where his desk is, or does it access
2   that suite where everybody's sitting?
3   A.      No, if you came up that elevator
4   -- you could come up that elevator and
5   never be seen by anybody outside of the
6   governor's office.  It came up directly
7   into his office.
8   Q.      Okay.  And given your knowledge of
9   where the communications office was, would

10   it be possible for the person in the
11   position of communications director to get
12   on that elevator and go to the governor's
13   office without anybody seeing the
14   communications person do that?
15   A.      Absolutely.
16   Q.      At any point in time did you ever
17   learn that Ms. Mason was coming into the
18   governor's office through the Wallace
19   elevator?
20   A.      I had heard rumors.
21   Q.      Anything specific about that?
22   A.      I remember Stan Stabler telling me
23   once that they lost the governor.  It
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1   A.      I don't remember anybody
2   specifically, but, you know, there had
3   started to be rumors going around that she
4   was, you know, using that elevator, but I
5   don't know specifically.
6   Q.      Did you ever hear anybody say or
7   know of anybody saying yeah, I think she's
8   using it because, you know, for example, I
9   never saw her come in but I saw her walk

10   out or anything like that?
11   A.      You know, it seems -- if I
12   remember correctly, it seems like there
13   was a time or two I never saw her actually
14   go into the office, but I did see her come
15   out.
16   Q.      Okay.
17   A.      But I could have missed her.
18   Q.      Sure.
19   A.      I could have missed her coming in.
20   Q.      You could have been in the
21   bathroom --
22   A.      Yes.
23   Q.      -- or just not looking?
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1   A.      Right.
2   Q.      Based on seeing things like that
3   from your office, did you ever think, you
4   know, hey, I think she may be using that
5   elevator?
6   A.      Yes.
7   Q.      When did you first start having
8   that thought?
9   A.      The governor and I had had a

10   conversation -- I went to the governor and
11   I don't remember exactly what point it
12   was, but I went to him and said that I
13   thought it was time for me to retire.
14          I know it was before the election.
15   And he got upset.  He actually -- he
16   cried.  He asked me why.
17          And I told him that I felt like
18   Rebekah was starting to interfere with
19   what I was trying to do from a security
20   standpoint.
21          It got to a point where if Rebekah
22   didn't like anything -- certain things I
23   did, she would just -- if I spoke in a
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1   Q.      And you said that was the first
2   time you saw sort of any inkling of an
3   issue with Ms. Mason?
4   A.      Yes.
5   Q.      And I think as you described to
6   us, over a period of time, and you've been
7   pretty open about this, that at some point
8   in time the relationship appeared
9   inappropriate to you?

10   A.      Yes.
11   Q.      Give us an explanation of how
12   that, how you sort of came to that
13   realization, how that -- how their
14   relationship evolved.
15   A.      I always knew the governor was
16   close to Rebekah, and I told him this in
17   that same conversation.
18          But I didn't -- I didn't realize
19   -- if I look back on it, they were really
20   close, and Rebekah could always go to the
21   governor early on from the very beginning
22   could -- like if I said, hey, this is
23   who's going to be in the vehicle, the
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1   staff meeting saying we needed to handle
2   certain situations or procedures in a
3   certain way, and she didn't like it, what
4   she would do was just go back to the
5   governor and get him to give her
6   permission to be in the vehicle with him,
7   so we had that conversation.
8   Q.      When was that conversation again?
9   A.      I'm going to say that conversation

10   was probably around 2013.
11   Q.      Okay.
12   A.      Somewhere in 2013.
13   Q.      After she would have gone to work
14   on the campaign; is that right?
15   A.      Yes.
16   Q.      Now, let's talk about that
17   specifically.  So kind of what I want to
18   talk about is what you saw.  You've got
19   this incident you think in 2012 or 2013
20   when the governor says hey, there's these
21   rumors, I need you to go talk to the
22   ladies?
23   A.      Uh-huh (affirmative), yes.
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1   governor's vehicle, if she didn't like
2   that, she would go to the governor -- she
3   would after a staff meeting she would go
4   back to the governor and talk to him and
5   have him put her in the vehicle with us.
6   Q.      Okay.  Did that type of
7   interaction with the governor to sort of
8   override your call as the security
9   detail --

10   A.      Yes.
11   Q.      -- did that happen with more
12   frequency as their relationship got
13   closer?
14   A.      Yes.
15   Q.      And would you say that as the
16   relationship got closer that it had gotten
17   to the point to where she had final say on
18   who rode with the governor?
19   A.      It became, it became a situation
20   where I didn't want to, I didn't want to
21   challenge her.
22   Q.      Okay.  And that's a good way to
23   put it.  The question I was going to ask
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1   you is did you -- the way I was going to
2   ask it was was there a point in time where
3   you felt like you couldn't do your job
4   unless Rebekah Mason agreed with the
5   decisions you were making?
6   A.      Yes.
7   Q.      And are you telling us that you
8   can recall specific instances where as the
9   detail leader you made a decision about

10   who would be in the governor's vehicle for
11   security reasons that she then overrode?
12   A.      She would go to the governor and
13   say she wanted to be in the vehicle, and
14   he would tell me to put her in there.
15   Q.      How would that happen, or how
16   would you know that happened?
17   A.      He would come to me and say let
18   Rebekah ride.
19   Q.      Okay.  And what would have been
20   your reasons for not wanting her to be in
21   the vehicle with the governor?
22   A.      Because my responsibility we have
23   -- a typical setup was you have the
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1   A.      No.
2   Q.      Did she ever override your
3   decision about where you would sit --
4   A.      No.
5   Q.      -- to maximize security for the
6   governor?
7   A.      No.
8   Q.      Would you have allowed that to
9   happen?

10   A.      No.
11   Q.      Did she ever try to do that?
12   A.      She would try to get in the
13   vehicle at times, and I would have to say
14   to her where to sit.  She would try to sit
15   behind the governor, you know, but I would
16   -- it wasn't very many times, and I would
17   just say hey, that's where I sit.
18   Q.      Did she ever have a negative
19   reaction to that?  Did she ever seem like
20   she was angry that you were asking her to
21   move from that position?
22   A.      Rebekah had a way of -- you could
23   tell when she didn't like something.  She
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1   driver, the governor would sit in the
2   front, and then as a body person I would
3   sit behind him and that was so I could
4   have access to him quickly either, you
5   know, having to get him in the vehicle and
6   getting in the vehicle.
7          You don't -- as a security person
8   you don't need additional people that can
9   get in the way if there's a crisis.  So I

10   always made -- tried to make arrangements
11   for her to be in another vehicle because I
12   knew that's what he would want, but I
13   would try to have that vehicle -- I didn't
14   want her to get in the way if there was
15   something that went wrong.
16          And I even said to him, I said,
17   sir, she can be in the street screaming,
18   if there's a situation, I will leave her.
19   Q.      Okay.  Her having these occasions
20   where she would override your decision
21   about her not being in the vehicle, did it
22   ever become as specific as her dictating
23   where she would sit in the vehicle?
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1   just had an air about her, and it was
2   almost like she knew that with certain
3   things she could, you know, override you.
4   Q.      Right.  Specifically as it
5   relates, though, to sitting behind the
6   governor, which is where you said you
7   needed to be.
8   A.      Yes.
9   Q.      Do you ever recall asking her

10   Ms. Mason, you're going to have to move,
11   or Rebekah, you're going to have to move
12   and her reacting negatively to that?
13   A.      No, no.
14   Q.      Did there come a point in time
15   where you became concerned about Ms. Mason
16   being in state vehicles or on the plane
17   because of the nature of the relationship
18   --
19   A.      Yes.
20   Q.      -- between her and Governor
21   Bentley?
22   A.      Yes.
23   Q.      And when did that happen?
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1   A.      It happened after he told me about
2   their relationship.
3   Q.      Okay.  And we'll get into the
4   details of how that came about.  Kind of
5   right now what I want to do is I want to
6   draw out that timeline.
7          So I understand, the first time he
8   confirmed for you that there was an affair
9   of some sort going on between him and

10   Ms. Mason was in May of 2014 --
11   A.      Yes, sir.
12   Q.      -- is that right?  Okay.  And I
13   think as you've stated before and as
14   you've told us before, it was after May of
15   2014 you became concerned about their
16   personal relationship and her being in
17   state vehicles --
18   A.      Yes.
19   Q.      -- or a state plane --
20   A.      Yes.
21   Q.      -- because of the personal
22   relationship?
23   A.      Yes.
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1   still also working on the campaign?
2   A.      Yes.
3   Q.      She was the communications person
4   for the campaign; is that correct?
5   A.      Yes.
6   Q.      So at that point in time she would
7   have had a function, sort of an official
8   function, on the governor's campaign, but
9   then also this personal relationship.  How

10   do you draw that line?
11   A.      It was my understanding, because
12   even Zach for the most part would take
13   other vehicles to get to the different
14   venues that we would go to.
15   Q.      And you're referencing Zach Lee?
16   A.      Zach Lee.
17   Q.      And the reason you bring him up in
18   2014 is because at that time he wasn't a
19   state employee.  He was managing the
20   governor's campaign; is that correct?
21   A.      He was doing something with the
22   campaign.
23   Q.      Okay.
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1   Q.      Why was that?  Why were you
2   concerned about that?
3   A.      Because it was my understanding
4   that you couldn't use state equipment or
5   airplanes, vehicles to -- if you had -- I
6   mean, for lack of a better -- I didn't
7   think you could have your mistress taking
8   them around in state vehicles or whatever,
9   and I didn't want to be held responsible

10   for that.
11   Q.      I understand that.  Let me ask you
12   this question, too.  If you're the
13   governor and you've got somebody like
14   Ms. Mason, and obviously at some point in
15   time you figured out there was a personal
16   -- an inappropriate personal relationship
17   between the two of them.  They were both
18   married people and he told you they were
19   having an affair --
20   A.      Yes.
21   Q.      -- would that be fair to say?
22   A.      Yes.
23   Q.      But at that same time she was
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1   A.      I don't know exactly how all of
2   that worked.
3   Q.      And actually I think I said -- do
4   you know if he was a state employee at
5   that time or not?
6   A.      Seems like Zach -- I don't know if
7   Zach ever -- no, Zach was working on the
8   campaign at one point.
9   Q.      Okay, yeah.  All right.  And so as

10   of 2014 when the campaign gets going Zach
11   Lee is another person that had been in the
12   administration but now his job is the
13   campaign?
14   A.      Yes.
15   Q.      And for that type of person with
16   Governor Bentley was it always your
17   perception that they needed to be
18   somewhere other than in the governor's
19   vehicles or other than state vehicles?
20   A.      We all knew that it was best to
21   keep campaign -- campaign movements
22   separate from the governor's state
23   movements.
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1   Q.      You say "we all knew that".  Who
2   is "we"?
3   A.      Zach.  I had a conversation with
4   the governor.  There would be times when I
5   would ask him how did he want me to handle
6   Rebekah, where did he want me to put her.
7   Q.      Okay.
8   A.      And I had one -- I always said to
9   the governor I felt like it was best --

10   especially after I found out about the
11   relationship, I always told him I thought
12   it was best that Rebekah work on the
13   campaign side and we keep that separate
14   from the state side.
15   Q.      Understood.  And on the campaign
16   side were all of the vehicles that would
17   ride in the motorcade or whatever the case
18   may be, were the campaign people did they
19   have their own private vehicles?
20   A.      Yeah, they were -- I can recall
21   them renting some vehicles from time to
22   time to get where they were going.
23   Q.      Did they rate security, the
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1   Q.      Was that something you felt like
2   you needed to do legally or --
3   A.      (Witness nods head affirmatively.)
4   Q.      -- was that something -- you just
5   shook your head yes.  Is that a yes?
6   A.      Yes.
7   Q.      Okay.  So it wasn't simply because
8   I'm the detail leader and I'm responsible
9   for state employees?  It's that, plus the

10   fact that we can't use state detail --
11   A.      Yes.
12   Q.      -- for private individuals?
13   A.      Yes.
14   Q.      What about -- I mean obviously
15   when you're the governor there are lots of
16   private individuals that are around quite
17   a bit.
18          I think one of the people whose
19   names has been mentioned through the
20   course of this investigation people like
21   Bill O'Connor at BCA.  He's not state
22   personnel --
23   A.      No.
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1   campaign staff?
2   A.      No.
3   Q.      There was no state security
4   provided for them?
5   A.      No.
6   Q.      Now, why was that?
7   A.      Because it was campaign.  It was
8   separate.  It's my understanding we needed
9   to keep all of that separate from, you

10   know, the governor's official state
11   business.
12   Q.      And I guess my question would be
13   what was that understanding based on?  I
14   mean, was it based on -- I assume when you
15   came into the job, you spent some time
16   with people, with other governors, maybe
17   Governor Riley who had had the job before
18   you trying to sort of figure out how to do
19   all of this.
20   A.      I did talk not a whole lot with
21   the detail before, but I talked to the
22   governor about it.  The governor knew that
23   we had to keep things separate.
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1   Q.      -- is that right?  And can you
2   name some other people that would be
3   similar to him, maybe some CEOs or people
4   that were around either kind of in an
5   unofficial capacity?
6   A.      Bill O'Connor and Clay Ryan were
7   the two people that were the people that I
8   saw the governor most -- he mostly dealt
9   with, especially during the campaign.

10          And then Bill O'Connor had -- Bill
11   O'Connor had the governor's ear.  He could
12   talk to the governor.
13   Q.      Okay.  But I guess my question was
14   for somebody like Clay Ryan he's an
15   attorney; is that right?
16   A.      Yes.
17   Q.      Or somebody like Bill O'Connor,
18   did they ever travel in either a campaign
19   motorcade or the governor's motorcade?
20   A.      I don't ever recall Bill O'Connor
21   or Clay Ryan moving with us.
22   Q.      Okay.
23   A.      The governor's motorcade or
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1   whatever.  If they were somewhere where
2   the governor was at, I actually couldn't
3   tell you how they got there but it wasn't
4   with us.
5   Q.      Okay.  In the entire time that you
6   were the detail leader did the governor's
7   motorcade ever include non-state -- well,
8   other than Ms. Mason, did it ever include
9   non-state employees?

10   A.      To the best of my recollection I
11   don't recall there being non-state
12   employees.
13   Q.      Okay.  Did you as the detail
14   leader make an effort to keep that from
15   happening?
16   A.      I tried my best.
17   Q.      And am I understanding you
18   correctly that you did that because you
19   thought you couldn't use state resources
20   and state protection resources for private
21   citizens?
22   A.      I had that conversation with the
23   governor.
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1   A.      Yes.
2   Q.      Same sort of questions with the
3   airplane, the state plane.  When y'all
4   would, you know, the governor would fly
5   places, were there incidents where private
6   citizens, whether it's a CEO or somebody
7   like Clay Ryan or Bill O'Connor, do you
8   ever remember them traveling with the
9   governor on the state plane?

10   A.      I remember Clay Ryan flying with
11   us one time on a helicopter trip to
12   Mobile.
13   Q.      Okay.
14   A.      And that would have been 2011,
15   2012.  And I don't really recall him
16   flying anymore after that, but we always
17   had members, whether it was the secretary
18   of commerce, different finance -- somebody
19   from finance or whatever, they would fly
20   on the plane.
21          But I don't recall there being
22   very many times that someone -- a private
23   citizen.  I'm not saying that didn't ever
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1   Q.      And I guess even prior to having
2   those conversations with the governor
3   about Mason, when you planned a movement
4   of the governor's staff, that was the way
5   you approached those movements?
6   A.      Yes, sir.
7   Q.      And, again, you're saying that was
8   based on you believe that's what the law
9   required?

10   A.      I believe that's what the law
11   required, and in the protective world I
12   felt like we didn't need to have, you
13   know -- you know, when you're protecting
14   the governor, he's always in harm's way.
15          And I always felt like, too, that
16   any -- anybody that was part of our
17   entourage, once we started moving about
18   that there was this sense that we had to
19   protect everybody that was kind of around,
20   you know, so I didn't want outside people
21   in that envelope.
22   Q.      I understand.  What about the
23   airplane?
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1   happen, but I just don't recall it.
2   Q.      Did the plane seem different to
3   you?  I mean, you had mentioned that for
4   movement in vehicles it was always sort of
5   your position or your policy that private
6   citizens don't move in the vehicles.
7   A.      No, the plane was the same to me.
8   Q.      All right.  Did that decision by
9   you or that approach to the plane or the

10   state helicopter did that ever get
11   overridden by the governor or Ms. Mason?
12   A.      I know it did with the governor
13   because I remember one specific incident
14   where I felt like Ms. Mason didn't need to
15   be on the airplane because of her role as
16   the campaign.
17   Q.      Was this prior to the affair, your
18   knowledge of the affair?
19   A.      No, this was after I knew of the
20   affair.
21   Q.      Okay.
22   A.      And -- at some point I may need to
23   explain my thinking so --
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1   Q.      Sure.
2   A.      -- I don't know if --
3   Q.      No, go ahead.  Now's a good time.
4   A.      Okay.  There had been some things
5   that were going on with the governor and
6   the way I felt like his disregard for his
7   wife and his family.
8          I want to make it clear I was not
9   the moral police, but I did see both

10   sides.  I was kind of in the middle
11   between the governor and Mrs. Bentley.
12          So after seeing how the governor
13   was dealing with his family situation and
14   he really didn't care what Mrs. Bentley
15   thought or anybody else thought, I knew
16   that if I were putting people on the plane
17   like Ms. Mason, that I felt like he
18   wouldn't take responsibility for it.  He
19   would simply put it on me and say I didn't
20   do that, Ray Lewis did it.
21   Q.      What made you think that?
22   A.      Just watching the way he was
23   dealing with his family and the way he --
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1   stated I think earlier that you were
2   professional but you were stern?
3   A.      (Witness nods head affirmatively.)
4   Q.      You're nodding your head yes; is
5   that right?
6   A.      Yes.  Yes.
7   Q.      Did you feel the governor took
8   advantage of you in that situation?
9   A.      Yes.

10   Q.      Okay.  And I just kind of wanted
11   to cover that since you brought that up.
12          But essentially at this point in
13   time you're saying you've got concerns
14   with having Ms. Mason either on the state
15   plane or in state vehicles because at some
16   point in time you may get blamed for that?
17   A.      Yes.
18   Q.      And you mentioned the way he was
19   dealing with his family.  Do you have any
20   specific instances that you can talk
21   about?
22   A.      Well, you know, the governor sent
23   me to locate a recording, and after that
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1   you know, it probably had something to do
2   with the way he had me go in and talk to
3   the ladies, knowing that -- when I reflect
4   back on it, something may have been going
5   on then.
6   Q.      Okay.
7   A.      And then --
8   Q.      Let me stop you right there.  So
9   later on you came to believe that when the

10   governor sent you to talk to the ladies
11   that it wasn't just gossip?
12   A.      Yes.
13   Q.      Okay.  Do you believe now that the
14   ladies probably had seen some things that
15   were inappropriate?
16   A.      Yes.
17   Q.      And so you said later on as you
18   sort of got to where you didn't trust the
19   governor that was one of the reasons?
20   A.      Yes.
21   Q.      Did you feel at some point in time
22   that you had been being sent to have that
23   conversation with the ladies, and you
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1   things just went downhill.  I wasn't even
2   -- you know, I didn't really know for
3   certain of the affair until he told me
4   that day, and then he sent me to visit
5   with Paul Bentley, his son, in Tuscaloosa.
6   Q.      And we'll get to that, too.
7   A.      Okay.  What was your question
8   again?
9   Q.      Yeah, I just -- what I'm trying to

10   say is you said there came a point in time
11   where he had sent you to talk to the
12   ladies in the office?
13   A.      Yes.
14   Q.      Looking back on it, you felt like
15   he sort or used you; is that fair to say?
16   A.      Yes.
17   Q.      And you mentioned that there were
18   other instances like that where he treated
19   his family in a similar way?
20   A.      Well, it was just that he knew
21   that Mrs. Bentley had become, you know, I
22   may be getting ahead of myself, but he
23   knew that Mrs. Bentley was aware of the
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1   affair.
2          He did not care.  He didn't care
3   how she felt.  He didn't care what it was
4   doing to his family.  He did not care.
5   Q.      The children as well?
6   A.      Right.
7   Q.      And these issues with the ladies
8   in the office and then also the issues
9   with the family, do you attribute -- well,

10   first let me ask you this, was that type
11   of behavior by the governor was that out
12   of character for him?
13   A.      Yes.
14   Q.      And was that different than how
15   you had observed him to be prior to the
16   relationship with Ms. Mason?
17   A.      Yes.
18   Q.      Did you attribute that change in
19   behavior to the influence that Ms. Mason
20   had over him?
21   A.      Yes.
22   Q.      Is it your belief at some point in
23   time Ms. Mason was dictating a lot of
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1   I don't believe the governor would have
2   just said Ray, go talk to them.  I believe
3   he would have gotten pressure from an
4   outside source.
5   Q.      What you're saying is the
6   governor's character is of the type that
7   he wouldn't even initiate that kind of
8   confrontation with somebody else on his
9   own?

10   A.      No.
11   Q.      Now, going back to the plane and
12   the use of the motorcade for Ms. Mason to
13   travel.  How many times did your initial
14   decision not to have her either on the
15   plane, the helicopter, or in a vehicle get
16   overridden?
17   A.      I remember a couple of times.  I
18   had -- I know we had some sort of event.
19   It may have been a campaign event.
20          And I had talked to the scheduler,
21   Linda Adams, and I had said not to put
22   Rebekah on the plane.
23          And I actually had gone -- I had
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1   these decisions to the governor?
2   A.      I felt like Ms. Mason had a lot of
3   control over the governor.
4   Q.      Do you have any reason to believe
5   that your conversation with the ladies,
6   the direction for that to happen, ever
7   came from Ms. Mason?
8   A.      Yes.
9   Q.      Okay.  Is that just what you

10   believe or --
11   A.      That's just what I believe.
12   Q.      Okay.  Has there been anything --
13   has anybody told you anything, any
14   conversations you've had that give any
15   additional support for that?
16   A.      No, no.
17   Q.      Okay.
18   A.      The governor -- we talked about
19   earlier the governor was the type person
20   that he really didn't like conflict, and
21   usually he didn't get involved in conflict
22   unless he had to.
23          And so when I reflect back on that
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1   left for Tuscaloosa and I was on my way
2   home, and the governor called me and
3   specifically told me to put Rebekah on the
4   plane.
5          And I think that was a lot of
6   where our relationship started to
7   deteriorate because I said to him, sir, I
8   disagree with that, but you're the
9   governor and I will respect your wishes.

10   Q.      And that was in relation to the
11   airplane and not the helicopter?
12   A.      Yes.
13   Q.      Was there a situation that
14   involved the helicopter as well?
15   A.      We went to an event in Wilcox
16   County, some sort of -- it was a grand
17   opening.  It wasn't even a campaign event.
18          And, you know, he had me have
19   Rebekah -- Rebekah was on the helicopter
20   and the actual communications director,
21   Jennifer Ardis, I don't want to say she
22   had to drive, but she drove.
23          She drove to the event and Rebekah



3/31/2017

(205) 326-4444
BIRMINGHAM REPORTING SERVICE

Pages 125 to 128

Page 125

1   was on the helicopter.  And when I asked
2   him where he wanted me to put Rebekah on
3   the helicopter, he had me seat her
4   directly across from him.
5   Q.      Were you on the helicopter as
6   well?
7   A.      Yes.
8   Q.      And did you express your
9   disagreement with that arrangement with

10   the governor?
11   A.      He knew I didn't agree.  He knew I
12   didn't agree with it.
13   Q.      Let me ask you this, was there a
14   point in time where you quit objecting to
15   Ms. Mason being in vehicles, being on a
16   plane, being in the helicopter?
17   A.      There came a point in time where I
18   was absolutely terrified.
19   Q.      And you say "terrified".  What
20   were you afraid of?
21   A.      Losing my job.
22   Q.      Was there a meeting when Governor
23   Bentley called everybody together and just
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1   A.      The leased, the leased plane.
2   Q.      Okay.
3   A.      He said to me the reason he leased
4   the plane was so that Rebekah could be on
5   the plane because he knew I objected to
6   having her on the state aircraft.
7   Q.      Do you know if a lawyer or
8   somebody had given him the advice that he
9   needed to lease a plane if he wanted

10   Rebekah to travel?
11   A.      I do not know that.  I don't
12   recall.
13   Q.      And did he say specifically he did
14   that because he --
15   A.      Yes.
16   Q.      -- he wanted Ms. Mason to travel?
17   A.      Yes.
18   Q.      Do you know who the pilots of that
19   plane were?  Do you by any chance remember
20   their names?
21   A.      I don't, but we vetted those
22   pilots.  One of my -- one of the guys on
23   the detail we did the best we could to vet
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1   sort of laid out, look, I'm going to have
2   Ms. Mason or Rebekah on the plane?
3   A.      We were on an airplane, a leased
4   airplane, not the state airplane, where
5   the governor -- it was myself, the
6   governor, Zach Lee, and Heath, I can't
7   think of Heath's last name right now, but
8   Heath was the campaign --
9   Q.      Heath Garrett?

10   A.      Heath Garrett was the campaign
11   manager.  And he -- we flew to Jasper, and
12   as the plane landed, the governor kind of
13   huddled us all up on the plane and he said
14   look, Rebekah is going to be with us.  She
15   needs to be able to do her job, so she
16   will be on the airplane.
17   Q.      Okay.
18   A.      But before that, before we ever
19   took off on that plane -- that was my one
20   and only, first and only time on that
21   plane.  He said --
22   Q.      And you're saying "that plane",
23   you're referring to the leased plane?
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1   those pilots.
2   Q.      How did you go about vetting them?
3   A.      I didn't do it, and I don't
4   remember which one of the detail guys it
5   was.  I just know that it was done, but it
6   just put us in a difficult way to have,
7   you know, we trusted the state pilots.
8          We understood the state pilots and
9   they understood how we operated, and it

10   was -- it just kind of threw a monkey
11   wrench into it, you know.
12   Q.      If you didn't travel with the
13   governor on the leased plane, how was he
14   protected when he would travel on that
15   plane?
16   A.      Probably one of my other guys
17   would have gone with him because I think
18   at this point, you know, I was doing some
19   at DPU.
20   Q.      Right.
21   A.      I was juggling both of my jobs at
22   that point.
23   Q.      So the one time riding on the
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1   leased plane was not necessarily a
2   conscious decision of no, I'm not doing
3   that anymore, it just so happened to work
4   out that way --
5   A.      Yes.
6   Q.      -- is that fair to say?  Okay.
7   Was there also an incident where the plane
8   at one point in time took off without
9   Ms. Mason on it when she was late?

10   A.      Yeah, that was early in his first
11   term.
12   Q.      Okay.
13   A.      Of course, in hindsight, you
14   reflect back on it, I don't think it would
15   have happened for anybody else.  The plane
16   didn't actually take off but we waited.
17          Everybody was on time with the
18   exception of Ms. Mason, and we waited
19   until I finally said to the governor we
20   needed to, you know, to get going and we
21   did.
22          So we all loaded up on the plane
23   and we began to taxi from the actual state

Page 131

1   know anything was going on, but I always
2   knew he had -- they were close friends.
3   Q.      Okay.
4   A.      And so I had them turn the plane
5   around.
6   Q.      Was that prior to her leaving to
7   work on the campaign?
8   A.      She was a state employee at that
9   point.

10   Q.      At that point in time, okay.  Had
11   she not been a state employee, would you
12   have turned around to go get her?
13   A.      Had it been anybody else I
14   wouldn't have turned around to go get
15   them.
16   Q.      You would not have?
17   A.      No.
18   Q.      But for Mason you would have?
19   A.      (Witness nods head affirmatively.)
20   Q.      And you're nodding your head yes?
21   A.      Yes.
22   Q.      And why is that?
23   A.      Even then I didn't know of a
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1   hangar out onto the taxiway, and we were
2   taxiing down towards the end of the runway
3   to -- in order to take off.
4          And we had gotten a pretty good
5   ways when Zach looks up and he says
6   Rebekah is on the phone and she is going
7   nuts.  And --
8   Q.      Could you hear her?
9   A.      No, I couldn't, but he said she

10   was going nuts.
11   Q.      Who was she talking to?  Was she
12   talking to him?
13   A.      She was talking to Zach on the
14   telephone.
15   Q.      Okay.
16   A.      So I looked at the governor, and I
17   said Governor, what do you want me to do.
18   And I knew the governor well enough that I
19   felt like if I had not turned the plane
20   around that he would have been upset with
21   me.
22   Q.      Okay.
23   A.      And, again, at this point I didn't
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1   relationship.
2   Q.      Right.
3   A.      But I had a conversation with him
4   where I always -- I told him I always knew
5   that they had a close friendship.  And,
6   you know, I didn't -- I didn't know how
7   close, but I knew they had a close
8   friendship.
9          And, you know, I'm not the

10   smartest guy in the world, but I did know
11   that I didn't want to be on the governor's
12   bad side.
13   Q.      I understand.  And you said at
14   some point in time you quit stating your
15   objections to Ms. Mason riding in the car
16   or riding on the plane.  And you stated
17   your reason for that is you were afraid
18   you were going to lose your job?
19   A.      Yes.
20   Q.      Kind of give us a timeframe of
21   when that happened.  When was sort of the
22   first time in this timeline that you
23   thought, you know, this relationship has
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1   gotten to the point to where if I continue
2   to have resistance to this, I'm going to
3   get fired?
4   A.      I was doing what I thought was
5   right as far as the detail leader and from
6   a security standpoint, and the governor,
7   you know, he had learned -- he had learned
8   of the recording being out.
9          And the governor was not -- I felt

10   like the governor was putting me in
11   between a rock and a hard place with his
12   relationship with Rebekah and he started
13   this -- it was almost like there's not a
14   tape out there, there's not a recording
15   out there.
16          And he wasn't worried about the
17   recording as much as he was -- he was
18   furious in saying that he would have the
19   person that made the recording basically
20   arrested.
21          And, you know, it was making me
22   very uncomfortable because he felt like he
23   knew -- I think at first, if I remember
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1   Q.      And was it your understanding that
2   he believed Heather Hannah was the
3   person --
4   A.      Initially.
5   Q.      -- that had made those recordings?
6   A.      Initially.
7   Q.      And you're saying at that time he
8   wanted them arrested.  What timeframe are
9   we talking about?

10   A.      It would -- I think it would have
11   had to be after, you know, he told me
12   about --
13   Q.      Which was May of 2014?
14   A.      Yes.  Because I remember -- well,
15   it would have had to be probably around
16   the first part of August, somewhere in
17   August I'm thinking.
18   Q.      Okay.  So we've got -- and we'll
19   go ahead and start getting into your
20   knowledge of the recordings.
21          So we've got May of 2014 is when
22   the governor admits to you there is a
23   relationship with Ms. Mason?
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1   correctly, he thought Heather had made --
2   Heather Hannah had made the recording, so
3   I think it was easy for him to say I'll
4   have her arrested.
5   Q.      Let me stop you there.  So do you
6   recall Governor Bentley saying "I want
7   Heather Hannah arrested"?
8   A.      No.
9   Q.      Okay.

10   A.      No.
11   Q.      All right.
12   A.      No.  He -- I remember he would
13   specifically say whoever did make the
14   recording violated the law and for that
15   they could be arrested.
16   Q.      Did he say he wanted them
17   arrested?
18   A.      It was my understanding if he
19   could find out who -- he may not have said
20   it, but it was my understanding that if he
21   could find out who made that recording at
22   that time that he, he would do everything
23   he could to have them prosecuted.
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1   A.      Yes.
2   Q.      And then in August of 2014,
3   correct me if I'm wrong, that's the
4   occasion where you and Spencer Collier
5   ride with the governor to Greenville and
6   you confront him regarding the affair; is
7   that right?
8   A.      Right.
9   Q.      Now, if we use that as our

10   timeframe, from May of 2014 to August of
11   2014, is it in that timeframe that the
12   governor is making the statements where
13   you are drawing the conclusion that he
14   wants whoever has made those recordings
15   arrested?
16   A.      The governor knew that I was
17   talking to Paul Bentley.
18   Q.      Uh-huh (affirmative).
19   A.      He knew that I had some concern
20   about Mrs. Bentley's health and whatever.
21   And it was during that time that he -- it
22   was almost like he wanted to intimidate
23   whoever may have had the recording.
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1          But at the same time it was
2   strange because he would say there's,
3   there's nothing out there, you know, and
4   this was after he, he told me about it.
5   Q.      After he told you about the
6   recording?
7   A.      Yes.
8   Q.      Okay.
9   A.      So where I really got -- where the

10   seat really became hot for me was, you
11   know, he's saying there's not a recording
12   out there.  And I'm saying Governor, from
13   everything I -- you know, everything I
14   know there is because I had talked to Paul
15   Bentley about it.
16   Q.      And hadn't the governor told you
17   at that point in time that there was a
18   recording?
19   A.      Yes, but it was almost like he was
20   trying to back it up and say it wasn't.
21   Q.      Okay.
22   A.      But he told me -- the day he told
23   me about the affair is the same day he had
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1   Q.      Going back to the same timeframe
2   from May of 2014 to August of 2014, was it
3   also in this timeframe that you understood
4   that the governor believed that Heather
5   Hannah had made the recording or had
6   helped Mrs. Bentley make the recording?
7   A.      Yes, yes.
8   Q.      All right.  Now, let's go to the
9   recordings themselves and when you first

10   had some knowledge of them.
11          If I understand correctly, we've
12   already talked about there's this May 2014
13   incident where you come into the capitol
14   into the governor's office and he's
15   crying; is that right?
16   A.      Yes.  And I don't think that was
17   May of -- it was May, but I don't think it
18   was 14.  I think it was -- it would have
19   been --
20   Q.      Let's do this.  Let's use the
21   primary as our -- the June 2014 primary as
22   our --
23   A.      It was before.
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1   me go up and visit with Paul to see if I
2   could get the recording from him.
3   Q.      You used the term it was as if he
4   wanted to intimidate whoever had the
5   recording?
6   A.      That's the way I felt.
7   Q.      And when you say -- what made you
8   feel that way?
9   A.      Because he kept saying he was not

10   worried about the tape existing.  He was,
11   he was angry that somebody had recorded
12   him, and he said that was a violation.
13   Q.      Okay.
14   A.      And that's what he was angry
15   about.
16   Q.      And from your perspective he
17   wanted to find out who that was?
18   A.      That's the way I felt.
19   Q.      And is it your understanding or
20   your belief based on the conversations you
21   had with him that he wanted to have that
22   person prosecuted if he could?
23   A.      Yes.
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1   Q.      It was before that, okay.  So you
2   think it was earlier than May?
3   A.      No, no, because I remember -- it
4   was a Sunday, and I want to say maybe
5   May 3rd or May 4th of 2014 we flew to
6   Talladega.  The governor was going to be
7   the grand marshal at the race.
8          So he had Mrs. Bentley on the
9   plane.  He was on the plane.  I think some

10   of the granddaughters were on the
11   airplane, and Paul Bentley was sitting
12   across from me.
13          And Paul says to me hey, I need to
14   talk to you one day this week.  Mom's
15   seeing either demons or ghosts, and he
16   said mom believes that dad has something
17   going on with Rebekah.
18                 MR. SAXON:  Ray, I don't
19   know if these dates are that critical,
20   but, remember, you've got your day-timer
21   there, so if that helps you, you're
22   entitled to look at that.
23   Q.      (By Mr. Essig)  And you can also,
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1   if you want, I've got a copy of your
2   lawsuit and some of that timeline is in
3   there, too, so either one.
4   A.      Okay.
5   Q.      So you have this trip to Talladega
6   May 3rd, 4th --
7   A.      It's on a Sunday.  I remember it
8   was the day of that Talladega race so it's
9   May -- maybe May 3rd.

10   Q.      Of 2014.
11   A.      It's not going to be in here.
12   Q.      We marked -- did we mark the
13   lawsuit yet?
14                 MR. GILCHRIST:  No.
15          (Whereupon, a document was marked
16          as Exhibit No. 3 and is attached
17          to the original transcript.)
18   Q.      (By Mr. Essig)  We'll mark your
19   complaint as Exhibit 3.  I'll hand that to
20   you.
21   A.      Okay.
22   Q.      And if you'll look at page 11.
23   A.      Okay.

Page 143

1   Q.      Okay.  How long after this flight
2   to Talladega did the incident occur where
3   you walk in that day and the governor is
4   crying and admits to you that there's an
5   affair?
6   A.      It was, it was later in that week,
7   so there was a Sunday when -- it was a
8   Sunday on the plane or the Talladega
9   situation with Paul Bentley, and it seems

10   like it was later in that week where I
11   went into the governor -- walked into his
12   office.
13   Q.      Okay.  Mr. Lewis, go to page 13 of
14   Exhibit 3.
15   A.      Okay.
16   Q.      And if you'll look at paragraph 32
17   which starts at the bottom there, and that
18   says on May 7th, 2014, three days after
19   Paul Bentley approached plaintiff on the
20   plane to Talladega, you went into the
21   governor's office and could tell the
22   governor had been crying?
23   A.      Yes.
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1   Q.      And your complaint alleges that
2   this trip would have occurred May 4th of
3   2014?
4   A.      That sounds about right.
5   Q.      And so that's when this discussion
6   about Mrs. Bentley seeing ghosts would
7   have happened?
8   A.      Yes.
9   Q.      Now, when Paul said that to you,

10   or Paul Bentley said that to you, did you
11   take it as he really didn't know about the
12   affair, or do you think he might have been
13   trying to see what you knew?
14   A.      I mean, I don't know how I really
15   thought about it, but when I reflect back
16   on it he may have been trying to see what
17   I knew.
18   Q.      Okay.  Why do you say that?
19   A.      Because I think that most everyone
20   would have thought that I was so loyal to
21   the governor that if there was an affair
22   going on, I probably wouldn't say anything
23   about it.
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1   Q.      Now, as I recall correctly again,
2   you stated that on that day the governor
3   admitted to you he had been having an
4   affair with Ms. Mason?
5   A.      Yes.
6   Q.      Did you specifically ask him when
7   he stated that to you if he meant that
8   their relationship was a physical
9   relationship?

10   A.      Not on that particular day.
11   Q.      Okay.  At some point in time you
12   asked that question.
13   A.      Yes.
14   Q.      And what was his response?
15                 MR. SAXON:  Which time?
16   Q.      (By Mr. Essig)  Whenever it was
17   that you asked him about the affair being
18   a physical affair.
19   A.      He said yes.
20   Q.      Okay.  Did you ever get any
21   description of the affair beyond that?
22   A.      No.
23   Q.      So when the governor says
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1   physical, you don't know if that meant
2   sexual intercourse, something less than
3   that?  You don't know exactly what the
4   nature of that is, do you?
5   A.      No.
6   Q.      Okay.  Back to -- let me go back.
7   Have you ever received any information
8   regarding that at all?  Has anybody ever
9   told you anything that the governor

10   admitted to them beyond just we had an
11   affair and it was physical?
12   A.      I remember at some point seeing
13   some emails or something or a text from
14   Mrs. Bentley or Paul.  I don't recall them
15   specifically saying it was physical, but
16   they suggested that they had a
17   relationship that was more than just a
18   friendship.
19   Q.      Yeah, and I guess -- I don't want
20   to get too far into the specifics here.
21   I'm just wondering if there's ever
22   anything you saw or heard or were told
23   that demonstrated that it involved sexual
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1   that point in time?
2   A.      He has me come in and sit down and
3   he told me he has some problems.  That
4   Mrs. Bentley feels like, you know, he's
5   having an affair with Rebekah, and I was
6   shocked.
7          I mean, you know, initially -- I
8   was initially just shocked.  And then, you
9   know, we get into the conversation about

10   there's a recording, and that if that
11   recording were to get out he would be
12   embarrassed about the things that are on
13   that recording.
14   Q.      Okay.
15   A.      And at that point I seem to have
16   asked are you telling me this is true, the
17   affair is true, and he said yes.
18   Q.      Okay.  And so in that conversation
19   when he first admits to you that there's
20   an affair?
21   A.      Yes.
22   Q.      He says there's a recording?  He
23   tells you there's a recording at that
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1   intercourse --
2   A.      He never --
3   Q.      -- or the nature of the sexual
4   affair?
5   A.      -- he never told me that.
6   Q.      Okay.  Did he classify the affair
7   beyond being physical as a sexual
8   relationship?
9   A.      He never said sexual.  I

10   specifically asked him if it was a
11   physical relationship, and he said yes.
12   Q.      Okay.  Now, back to the May
13   incident where you see him in his office
14   and he admits to you there is an affair.
15          I think you allege in the lawsuit
16   in your complaint when you first walk in
17   the office that day it's him and
18   Ms. Mason --
19   A.      Yes.
20   Q.      -- that are sitting there and
21   they're both crying?
22   A.      Yes.
23   Q.      What does the governor tell you at
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1   point in time?
2   A.      Yes.
3   Q.      Is it your belief or was it your
4   understanding at the time that he had
5   heard the recording?
6   A.      I don't know if at that time he
7   had heard the recording.  I can't say for
8   sure.
9   Q.      Did he tell you during the course

10   of that meeting that he believed his son
11   Paul Bentley had a copy of the recording?
12   A.      Yes.
13   Q.      Do you know if there was a point
14   in time where Paul Bentley sat down with
15   the governor and made him listen to the
16   recording?
17   A.      That I don't know.  I don't
18   believe that to have happened.  Here's
19   why, because Paul always would tell me he
20   doesn't know what exactly is on it because
21   he couldn't bring himself to listen to it,
22   but that his wife Melissa had listened to
23   it.
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1   Q.      Okay.  So take us through the
2   governor admits to you that they've had an
3   affair.  He tells you there's a recording?
4   A.      Yes.
5   Q.      I think you said also he told you
6   that he would be embarrassed for you to
7   hear what's on it?
8   A.      Yes.
9   Q.      And take us through what happens

10   through the rest of that interaction.
11   A.      At some point he asked Rebekah to
12   leave and he sent her upstairs to the
13   lieutenant governor's conference room on,
14   I guess that would be the second or third
15   floor up there, but it was the lieutenant
16   governor's conference room.
17          And he and I talked some more and
18   we talked about how -- we talked about how
19   he had to end the relationship and he knew
20   it.
21          He knew that it was problematic,
22   and he knew that it was going to be an
23   embarrassment to him, to his family, and
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1   A.      But we discussed that the
2   relationship had to end but that it was
3   best for the governor, his family, and the
4   state of Alabama that the relationship
5   end.
6   Q.      The first time when you walk in
7   the office that day, the two of them are
8   sitting there together; is that right?
9   They're both crying?

10   A.      Well, he greets me at the door.
11   She is sitting at the table, at the
12   conference table, and she had been crying,
13   yes.
14   Q.      Was she there when he told you
15   there was a recording?
16   A.      Yes.
17   Q.      Was she there when he admitted
18   that they were having an affair?
19   A.      Yes.
20   Q.      At what point in time did she go
21   up to the lieutenant governor's office?
22   A.      We -- it seems like we discussed
23   the recording -- it seems like that's the
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1   to the State of Alabama and we
2   specifically talked about that.
3   Q.      Did he admit all of that to you?
4   A.      Yes.
5   Q.      And what happened after that?
6   A.      He then asked me if I would go up
7   and end the relationship with Rebekah.
8   Q.      Okay.  Did you feel like that was
9   appropriate for him to ask you to do that?

10   A.      The governor trusted me.  I mean,
11   the governor and I had -- we had a very
12   close relationship at that time.
13          And I think he trusted me to go up
14   and do it, but I also reflect back on it
15   and feel like he used me to do it and that
16   he wasn't very strong, you know, a strong
17   person and he couldn't do it himself.
18   Q.      And tell us what happened when you
19   went up and talked to Ms. Mason.
20   A.      It was a very emotional
21   conversation.  It was -- Rebekah she
22   cried, and quite honestly I did, too.
23   Q.      Yeah.
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1   point we discussed the recording, and I
2   don't know if it was right then and there
3   -- I want to say it was at that point but
4   I'm not 100 percent certain, but he had
5   asked me to go talk to Paul, too, and see
6   if I could recover that recording.
7   Q.      Okay.  When you talked to
8   Ms. Mason in the lieutenant governor's --
9   when he sent you up there to break up with

10   her?
11   A.      Yes.
12   Q.      She was the only one in there; is
13   that right?
14   A.      Yes.
15   Q.      Did she admit to you that they had
16   been having an affair?  Did she say
17   anything about that at all?
18   A.      I don't remember her saying yeah,
19   we're having an affair, but at some point
20   she told me she was -- it may have been in
21   the text she sent me.
22          She became upset and said -- I
23   remember her making a comment about this
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1   always happens to me with kind of like
2   working around men, something --
3   Q.      Okay.
4   A.      -- like she made that comment.
5   Q.      Okay.
6   A.      I don't remember exactly that
7   comment.
8   Q.      Did you take that comment to mean
9   that she felt like she was being falsely

10   accused?
11   A.      No, I took it as this maybe has
12   happened before.
13   Q.      Okay.  Was she emotionally upset
14   and sad, or was she angry in any way?
15   A.      She was emotionally upset and sad
16   because we had been in there in that room
17   it seemed like an eternity, but it may
18   have been like 45 minutes to an hour.
19          It may have been less, but it
20   seemed like a long time and the governor
21   came in, and if I didn't believe what he
22   said downstairs, I knew that there was
23   more to it because it was the first time I
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1   Q.      And then you said -- and do you
2   break up with her, I mean, for the
3   governor?
4   A.      Yes.
5   Q.      Okay.  And now you're describing
6   the same day, the same time, at some point
7   in time y'all are all back together.  He's
8   touching her hair, rubbing her shoulders,
9   telling her everything's going to be okay.

10   How did that come about?
11   A.      He came -- he sent me up to break
12   up with her and it was just the two of us,
13   myself and Ms. Mason.  And after a while,
14   after -- you know, I don't know how long
15   we talked but it seemed like a long time.
16          He came in.  He just came in, and
17   Ms. Mason was upset.  You know, she was
18   crying, and that's when he started to
19   touch her and tell her it was going to be
20   all right.
21   Q.      What did she say when he said
22   that?
23   A.      I don't know -- I don't remember
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1   ever saw him physically touch her.
2          And he touched her and he rubbed
3   her head and he was -- he was rubbing on
4   her back and he said, it's all right,
5   baby.  It's going to be all right.
6   Q.      So let's back up.  Let's walk
7   through that a minute.  So you walk in
8   first that day the two of them are sitting
9   there together.  Are both of them in

10   tears; is that right?
11   A.      Yes.
12   Q.      And then you spent some time
13   talking with the governor by himself; is
14   that right?
15   A.      Yes.
16   Q.      And he sent you upstairs to break
17   up with Ms. Mason?
18   A.      Yes.
19   Q.      You go up to the lieutenant
20   governor's office and have this
21   conversation with Ms. Mason; is that
22   right?
23   A.      Yes.
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1   her saying a whole lot of anything.
2   Q.      Did the meeting kind of break up
3   after that?
4   A.      Yes.  But I do know I specifically
5   told her, you know, it had to end.  It's
6   what was best for, you know, the governor,
7   his family, and the state.
8          I don't know in which order, but I
9   specifically said it had to end, it's the

10   best thing for everybody involved.
11   Q.      Did she agree to that?
12   A.      She did.  She -- I don't know if
13   it was right then and there, but she sent
14   me a text and said that you -- Ray, you
15   don't have to worry about me being around
16   anymore.
17          I have some specific tasks or
18   duties I can do with Bill O'Connor, so you
19   don't have to worry about seeing me around
20   the capitol anymore.
21   Q.      Now, that day when you came to
22   work how did you begin your day that day?
23   A.      Kind of like I always did at that
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1   point.  I would try to stop by -- because
2   I was splitting both jobs.  So I would try
3   to stop by and speak to the governor, see
4   if he needed anything in particular.
5          Because at that time I would have
6   some of the other guys traveling with him
7   because I had other responsibilities, too.
8   So it was just one of those mornings I
9   stopped by checking in on him.

10   Q.      Did you go to ALEA that day?
11   A.      Yes.
12   Q.      And at what point in time -- how
13   does this meeting with the governor and
14   Rebekah come about?
15   A.      I had stopped in earlier that
16   morning to check on him, and I could tell
17   something was wrong with him.
18          And I said to him, Governor,
19   what's going on.  And he said to me he had
20   some problems but he did not go into it.
21   Q.      Okay.
22   A.      I just thought it was, you know,
23   just had some problems.  And I said to him
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1   me go get my phones and get my -- and get
2   my truck and I'll drive over.  He said --
3   I don't know if I was able to get my
4   phones, but I know at some point he said
5   there was no time for me to go to my
6   truck, that his truck was parked directly
7   outside and we headed -- the governor
8   wanted me over there immediately.
9   Q.      When you're referring to your

10   truck and Mr. Sazera's truck are those
11   state vehicles?
12   A.      Yes, they were Chevrolet Tahoes.
13   Q.      Now, you mentioned that at some
14   point during this meeting with the
15   governor and Mason there's discussion
16   about the fact that Paul Bentley --
17   there's a tape and Paul Bentley has it; is
18   that correct?
19   A.      Yes.
20   Q.      And you mention that the governor
21   asked you to go find out if Paul had a
22   tape?
23   A.      And if I could get that, basically
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1   well, I have a meeting this morning that I
2   have over at ALEA, so if you need me, just
3   give me a call.
4   Q.      Okay.
5   A.      And I left.  And I went over to
6   ALEA.
7   Q.      All right.  And how did you get
8   from ALEA back to the capitol to meet with
9   the governor and Ms. Mason?

10   A.      After my meeting -- I had left my
11   cell phones on my desk, so I didn't
12   realize that he had been trying to get in
13   touch with me.
14          And when I came out of the meeting
15   Frank Sazera, who is basically my
16   number-two guy, he was my assistant, he
17   was there.
18          He says, the governor needs to see
19   you right now, and quite honestly I was, I
20   was a little bit concerned because I
21   didn't know if I had done something to be
22   in trouble.
23          So, I said all right, let me, let
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1   get it.
2   Q.      And did you do that?
3   A.      Yes.
4   Q.      When?  Was that immediately?
5   A.      It was after my conversation with
6   Rebekah, Ms. Mason.
7   Q.      Okay.  So y'all had this meeting
8   where you meet with the governor, meet
9   with Rebekah, y'all come back together,

10   everybody leaves?
11   A.      Yes.
12   Q.      You immediately drove to
13   Tuscaloosa; is that correct?
14   A.      Yes.
15   Q.      Did you drive your state vehicle
16   for that purpose?
17   A.      Yes.
18   Q.      And what did you do?
19   A.      I drove to Paul's office at
20   Warrior -- I think it's just called
21   Warrior, but it's a fuel company there in
22   Tuscaloosa.
23          I drove to his office, and I had
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1   called him.  I think I called him and
2   asked him if I could stop by and see him,
3   and I drove to the office.
4          I went up the stairs into his
5   office and we talked about the recording.
6   I asked him if there was a recording.  And
7   he said, yes, and you ain't getting it, or
8   something to that effect.
9   Q.      Okay.  Did the conversation end at

10   that point?
11   A.      We probably talked a little bit
12   more.  Paul and I have always been friends
13   and I would like to consider us still
14   friends, but we talked a little bit more
15   and at some point I left.
16   Q.      What did he say?
17   A.      I don't -- for some reason I don't
18   remember a lot of the details, but I do
19   remember him telling me he hadn't listened
20   to it.  Basically, he couldn't bring
21   himself to listen to it, but that, you
22   know, his wife had listened to it.
23          And it wasn't -- it wasn't a long,
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1   something to that effect.
2   Q.      Now, was there -- did you have a
3   conversation with the governor at some
4   point in time where he asked you to go to
5   the beach to talk to Ms. Mason?
6   A.      Yes.  I can't remember exactly how
7   it happened, but I had a conversation with
8   the governor.  I don't believe I drove all
9   the way back to Montgomery to have the

10   discussion with him, but I believe I had
11   the discussion with him.
12          I told him there is a tape that
13   exists.  According to Paul there is a
14   recording.  We say tape but --
15   Q.      Sure.
16   A.      -- a recording.
17   Q.      And just so I'm clear on the time
18   period, we would be talking about you
19   break up with Rebekah, you drive to
20   Tuscaloosa, you meet with Paul Bentley.
21   He tells you there is a recording?
22   A.      That's correct.
23   Q.      Okay.  And so you would have
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1   drawn out meeting but after -- we ended
2   that meeting, and I -- I left.
3   Q.      Okay.  Did he tell you whether at
4   that point in time anybody from the family
5   had made the governor listen to the tapes
6   or given the tapes to the governor?
7   A.      No, I don't recall him ever saying
8   that at that point.
9   Q.      You don't recall that one way or

10   the other?
11   A.      No.
12   Q.      Now, do I recall correctly that
13   Ms. Mason took a trip to the beach with
14   her family after the day of the breakup;
15   is that right?
16   A.      Yes.  That's when I got a text
17   from her saying that I wouldn't have to
18   worry about her being around the capitol
19   and all of those things.
20          That she was going to the beach to
21   spend it with her family, and her -- I
22   think she said her husband.  And that's
23   what she was going to be focused on or
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1   called the governor back to tell him yes,
2   there's one that exists?
3   A.      Yes.
4   Q.      And also somewhere in that
5   timeframe you get the text from Rebekah
6   saying that she's going to the beach?
7   A.      With her family, yes.
8   Q.      And so this is all happening at
9   that same breakup incident?

10   A.      Yes.
11   Q.      All of this is happening as a
12   result of that within a day?
13   A.      Yes, yes.
14   Q.      Tell us about your conversation
15   with the governor when you call him to
16   tell him your son tells me there is a
17   tape.
18   A.      I don't remember a whole lot about
19   the conversation other than telling him
20   that and then he -- it seems like during
21   that conversation he tells me that, look,
22   Rebekah is going to the beach with her
23   family.  I need you to go down and break
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1   up with her for me again.
2   Q.      Okay.  So is this the same day?
3   A.      Yes, because the next morning I
4   was getting up, getting ready to go drive
5   to the beach and he told me I didn't need
6   -- that I didn't need to go, that he
7   thought that she was going to be okay.
8   Q.      All right.  Let's play that out a
9   little bit.

10   A.      Okay.
11   Q.      You've met with Paul.  You call
12   the governor.  You tell him it exists.
13   How much time passes?  The next day?  Is
14   it that afternoon?
15          How much time passes before he
16   tells you he wants you to go to the beach
17   and break up with Rebekah again?
18   A.      It would had to have been the same
19   day.
20   Q.      Okay.
21   A.      I may not know the times exactly,
22   but it was that same day.
23   Q.      Did you actually leave to drive to
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1   Destin.  I think we've also heard Gulf
2   Shores.  Do you recall where she was?
3   A.      I don't, I don't -- I don't recall
4   at this point.
5   Q.      That day when you went back to
6   break up with her the second time were you
7   driving her state vehicle?
8   A.      I think she was at Gulf Shores, I
9   think.

10   Q.      Okay.
11   A.      Yes, I was driving my state
12   vehicle.
13   Q.      Okay.  You had mentioned that
14   throughout the course of this as you were
15   resisting the governor and Ms. Mason's
16   request for her to be in vehicles and be
17   on the plane that at some point in time
18   you felt like if you continued that you
19   were going to get fired?
20   A.      Yes.
21   Q.      And you were generally afraid --
22   A.      Yes.
23   Q.      -- of that possibility?  Did you
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1   the beach?
2   A.      I was getting -- I had gotten up
3   the next morning getting ready to go down
4   to the beach when he called me and said I
5   didn't need to go.
6   Q.      Had you already left your house
7   when he called you?
8   A.      I think so.  I think I was in the
9   car.

10   Q.      How far down the road were you?
11   A.      I don't know.  It almost seems
12   like I had maybe gone to Montgomery, but I
13   can't remember for certain on that.
14   Q.      Were you out of Tuscaloosa, do you
15   think?
16   A.      I would think so.
17   Q.      And just to be clear, you would
18   have departed from Tuscaloosa --
19   A.      Yes.
20   Q.      -- to go to the beach?
21   A.      Yes.
22   Q.      Do you remember where she was?
23   Was she in -- I think we've heard before
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1   ever talk to anybody else, either the
2   ladies in the office or anybody on the
3   staff who shared your fear that they might
4   get retaliated against?
5   A.      I remember -- oh, yeah, for sure
6   Wanda.  Wanda was -- Wanda was just
7   concerned about what was going on, but
8   Linda Adams was concerned because Linda
9   and I would be the ones coordinating

10   whether or not somebody was to get on the
11   airplane.
12   Q.      Okay.
13   A.      So we would be -- we were the bad
14   guys, so to speak.
15   Q.      Sure.  Did she ever tell you
16   specifically that she was afraid that she
17   might get fired?
18   A.      I remember her -- I remember after
19   -- I know Linda was concerned.  I don't
20   remember the exact content of the
21   conversation, but I remember Linda saying
22   to me during up one of our conversations
23   she was just -- she is just trying to hold
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1   on to make retirement, and yeah, she was
2   concerned.
3   Q.      What about Wanda?
4   A.      Wanda was just really, really -- I
5   know Wanda was really, really hurt with
6   the treatment -- because of the treatment
7   she received from the governor.
8   Q.      Throughout all of this are you
9   continuing to maintain an office there in

10   the governor's office?
11   A.      Yes.
12   Q.      And I know you're not there a lot,
13   but are you spending some time there?
14   A.      Yes, I would go sometimes -- it
15   was less.  And then after, after -- of
16   course, after the August situation with
17   the overtime, I don't know if I ever went
18   back to that office.
19   Q.      In the times that -- I guess sort
20   of the spring of 2014 when you were in the
21   office what was the environment like there
22   in the office suite for the governor?
23   A.      Well, I mean, in my opinion it was
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1   A.      I felt like any time she was
2   around, the governor felt like he had to
3   have her there.
4   Q.      Was there ever a time the plane,
5   though, took a trip or went somewhere that
6   you think if I hadn't been for their
7   relationship, it wouldn't have made that
8   trip?
9   A.      I don't recall anything like that.

10   Q.      Okay.  Same thing for the state
11   vehicles?
12   A.      I can't say.  I just remember him
13   saying pick her up or put her on the
14   plane.  I don't know -- I can't speak for
15   the motive of any of the trips.
16          I mean, they could have very well,
17   but I didn't know of that being the
18   purpose.
19   Q.      Okay.  And I guess the question is
20   from your perception you perceived every
21   time you had the detail and you had to
22   protect the governor while he was
23   traveling there was a reason for the
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1   my detail guys I didn't say a whole lot.
2   Other than what they would come to me and
3   we would talk about, we didn't, we didn't
4   say a whole lot about it.  We didn't talk
5   about it.  It was kind of at that point
6   you could tell it was just everybody was
7   wound tight.
8   Q.      And that would be both in the
9   security detail offices and in the

10   governor's office?
11   A.      I felt like especially with Linda
12   things -- everybody was wound tight.
13   Q.      And was that due to the
14   relationship with Ms. Mason and Governor
15   Bentley?
16   A.      Yes.
17   Q.      Of all the trips that you were
18   involved in either in state vehicles or on
19   the state plane, was there ever a time
20   that you felt like those resources or
21   those vehicles or planes were being used
22   solely to serve the Bentley/Mason
23   relationship?
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1   governor at least --
2   A.      Yes --
3   Q.      -- to go where he was going --
4   A.      -- yes --
5   Q.      -- and do what he was doing?
6   A.      -- yes.
7   Q.      All right.  Now, let's talk -- I
8   want to go and back up to before when we
9   were talking about Heather Hannah, and

10   Ms. Hannah had been Dianne Bentley's chief
11   of staff; is that correct?
12   A.      That's correct.
13   Q.      And you said there was a point in
14   time where the governor believed that
15   Ms. Hannah had the tapes or had helped
16   make the tapes?
17   A.      Yes.
18   Q.      In the context of him having these
19   discussions where you perceived he wanted
20   to intimidate whoever had the tapes or he
21   wanted them arrested, were there ever
22   discussions about him opening an
23   investigation into Ms. Hannah?



3/31/2017

(205) 326-4444
BIRMINGHAM REPORTING SERVICE

Pages 173 to 176

Page 173

1   A.      I don't know if he said her name
2   specifically, but he wanted -- he wanted
3   to find out who had made the recordings.
4          And I remember -- I think the
5   governor and I had a conversation where I
6   said to him, you know, if Mrs. Bentley
7   made the recordings and she made them
8   within the governor's mansion, it seems
9   like I had a conversation with him where I

10   told him that she was within her right to
11   do that.
12   Q.      Okay.  Did he ever discuss with
13   you conducting an investigation, actually
14   getting law enforcement to do an
15   investigation?
16   A.      He never did, but I knew he was
17   upset and he wanted -- he was so adamant
18   about -- it was almost like he wanted to
19   punish the person who, who made these
20   recordings.  And he was -- I mean, I mean,
21   I knew he was serious.
22   Q.      Were you ever present with him
23   when he would have had conversations with
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1   A.      The only thing I know of is the
2   governor sending Spencer down to Linda
3   Adams' house because she supposedly -- she
4   supposedly had the tape or recording.
5   Q.      And when did that happen?
6   A.      That was election -- that was
7   election day.
8   Q.      How did you find out about that?
9   A.      They called me over.

10   Q.      Who is "they"?
11   A.      Spencer.  Spencer called me over
12   and asked me to come over to the campaign
13   headquarters which that night was the
14   Renaissance.
15   Q.      Okay.  And then that was the
16   celebration party of the general election?
17   A.      Yes.
18   Q.      What time of night was that that
19   you got called over?
20   A.      I don't know.  I know voting had
21   started.  I don't know if they had called
22   it or whatever, but, I mean, I don't know.
23   I know that it was, it was -- that just
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1   either Spencer Collier or anyone else at
2   ALEA about conducting a criminal
3   investigation into the person that made
4   the tapes?
5   A.      I don't believe the governor would
6   have had me around any kind of
7   conversations like that.
8   Q.      Why is that?
9   A.      Because he knew I wouldn't agree

10   with it.
11   Q.      All right.  And so I guess the
12   answer to the question is no, you were
13   never a part of any such discussions?
14   A.      I don't recall ever being around
15   he and Spencer when they discussed it.  Do
16   I believe it could have happened?
17   Absolutely.
18   Q.      Do you have any knowledge of it
19   happening?
20   A.      No.
21   Q.      Have you been told that anything
22   like that happened since you left or
23   retired?
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1   was a really tense night.
2   Q.      And what was the conversation you
3   had when you were called over?
4   A.      We talked about Spencer having
5   gone down to Linda Adams' house.
6   Q.      Were they talking about him going,
7   or had he actually already been?
8   A.      I don't know if he had gone or --
9   I think he had gone and been back.  He was

10   back.  Now, that's -- that's just to the
11   best of my memory.
12   Q.      Who was a part of this
13   conversation?
14   A.      It was myself, Spencer was there,
15   the governor.  Seems like Angi may have
16   been around.
17   Q.      When you say "Angi", that's Angi
18   Smith?
19   A.      Angi Smith.
20   Q.      She got -- did her name at some
21   point --
22   A.      Angi Stalnaker or something is
23   what it changed to, but Angi Smith.
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1   Q.      And you believe she was present
2   for that conversation?
3   A.      I think she was somewhere, because
4   if I remember, we were in the hallway on
5   that floor, if I remember correctly.
6   Q.      Did you gain an understanding of
7   what happened when Spencer Collier went to
8   visit Ms. Adams?
9   A.      I may have not known the full

10   extent of it at that time, but I did from
11   a conversation with Linda and -- because
12   Linda told me she was terrified.
13   Q.      But that night, though, when you
14   were having that conversation did you
15   understand he had been to her house or to
16   see Linda about the tapes?
17   A.      I want to say yes.  I want to say
18   yes because we were discussing it, and I
19   told -- I said to the governor I never
20   would have done that.
21   Q.      Did you say it right there in
22   front of everybody, or was that separate?
23   A.      I don't know.  Somebody probably
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1   solely for the purpose of trying to figure
2   out if Ms. Adams had the tapes of the
3   recordings?
4   A.      He through whatever channel had
5   been told that she had that recording.
6   Q.      Okay.  Let me ask you this, if you
7   had been -- if that conversation you had
8   election night with the governor and
9   Spencer Collier and others, if it had been

10   before he went to see Ms. Adams, would you
11   have told him not to go?
12   A.      Yes.  That would have been my
13   suggestion not to go.
14   Q.      Did you ever discuss that incident
15   with Spencer Collier?
16   A.      I don't think so.
17   Q.      Did you ever hear from him why he
18   went or any explanation as to what might
19   have happened?
20   A.      I think Spencer -- you know, I'm
21   not certain.  I don't, I don't want to
22   speculate.  I do know Spencer and I
23   probably at some point had a conversation
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1   could have heard it, but I said it to him.
2   I don't, I don't think Spencer was
3   standing there at the moment, but I said
4   to him I just never would have done that.
5   Q.      Linda -- you said you talked to
6   Linda later on?
7   A.      Yes.
8   Q.      And she described herself as being
9   terrified?

10   A.      She was upset.
11   Q.      What did she say?
12   A.      She even said to me that she had
13   to -- she felt like she needed to get an
14   attorney or whatever because of it just --
15   and then I talked -- that's what she told
16   me, that she was afraid of what had
17   happened with that situation.
18          And then I even talked to the
19   governor again and I said to him, I think
20   you -- I think you just made a fatal
21   mistake.
22   Q.      Is it your understanding that he
23   sent Spencer Collier down there that night
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1   about him going there.
2          I just -- for some reason I'm just
3   at a loss whether we went into a lot of
4   detail that night or at some other point.
5   Q.      When was the first time in all of
6   this that Governor Bentley would have
7   mentioned Heather Hannah to you?
8   A.      I don't, I don't remember exactly
9   when it was.  I know -- I know he was

10   concerned about Heather.  I just don't
11   remember exactly when that conversation
12   took place.
13   Q.      And were his concerns about
14   Heather specifically in relation to the
15   existence of these recordings?
16   A.      Yes.
17   Q.      Now, you had told us before about
18   primary night June of 2014 --
19   A.      Yes.
20   Q.      -- when you told us about a
21   conversation you had with the governor on
22   that night?
23   A.      Yes.
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1   Q.      And I think you mentioned -- you
2   had referenced before a photograph that
3   was on al.com?
4   A.      Yes.
5   Q.      That happens to capture an
6   interaction between you and the governor?
7   A.      Yes.
8   Q.      All right.  I'm going to show you
9   -- this is Exhibit 4.

10          (Whereupon, a document was marked
11          as Exhibit No. 4 and is attached
12          to the original transcript.)
13   Q.      I'm going to show you that
14   photograph.  Is that the photograph you
15   were referring to previously?
16   A.      Yes.
17   Q.      And as I recall in our previous
18   interview what you told us was that what
19   gets captured in that picture there is you
20   having a conversation with Governor
21   Bentley specifically about Heather Hannah?
22   A.      He was concerned that she had that
23   recording.
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1   possession of it, because there was a
2   little bit of confusion of really who had
3   it.
4   Q.      Got you.  Now, we've heard during
5   the course of the investigation that on
6   that evening, and then, again, this is the
7   Republican primary, this is the victory
8   party; right?
9   A.      Yes.

10   Q.      We've been told that you actually
11   had a conversation with Ms. Hannah?
12   A.      And I probably did.
13   Q.      Do you remember -- we've been told
14   also it was about the Bentley/Mason
15   relationship.  Do you remember the content
16   or the context of that conversation?
17   A.      I do not, but I do not dispute
18   having a conversation with Heather.
19   Q.      Did the governor ever send you to
20   have a conversation with Ms. Hannah?
21   A.      No.
22   Q.      What would have been the reason
23   for y'all having that conversation?
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1   Q.      Okay.  And as I recall, you had
2   made a statement that you were telling him
3   something like she's your problem right
4   there, and y'all are standing there on
5   that balcony depicted in that
6   photograph --
7   A.      Yes.
8   Q.      -- and you are right then looking
9   at Ms. Hannah; is that correct?

10   A.      Yes, yes.
11   Q.      When was it that caused you to say
12   to him there's your problem right there?
13   A.      Because he's worried about this
14   recording.
15   Q.      Okay.
16   A.      And I don't think he really -- I
17   don't think he really at that moment knew
18   who did what, who made the recording.
19          He just knew it was out there and
20   I think he felt like -- I think from my
21   understanding from him he was -- he felt
22   like Heather was the one that either
23   helped do it, had it, may be the person in
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1   A.      With Heather?
2   Q.      Yes, the two of you.
3   A.      The only thing I can think of that
4   conversation would have been about is she
5   was close to Mrs. Bentley, I was close to
6   the governor, and we both knew the secret.
7   Q.      Okay.  And during the course of
8   y'all's discussion, I mean to the extent
9   you recall, I mean did you talk to her at

10   all about the tapes or the recordings?
11   A.      I don't know.  But, again, I'm not
12   saying I didn't.
13   Q.      Sure.
14   A.      And I'm not saying I did.  I just
15   can't remember that conversation.
16   Q.      All right.  And, again, that
17   photograph there, Exhibit 4, again, as you
18   testified that essentially captures you
19   talking to the governor and telling him
20   Ms. Hannah is his problem?
21   A.      Yes.
22                 MR. SAXON:  Is this election
23   night primary or general election?
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1                 MR. ESSIG:  Primary
2   election.
3                 THE WITNESS:  Yes.
4   Q.      (By Mr. Essig)  And why did you
5   use that term, "she's your problem"?
6   A.      Well, you know, the governor was
7   trying to figure out who's doing this and
8   who's got this recording and whatever.  To
9   be -- I can tell you my mindset was I was

10   hoping it would snap the governor out of
11   this wanting to, you know, there's
12   somebody out there that, look, somebody's
13   got a recording of you.  I was hoping he
14   would just do the right thing.
15   Q.      Just kind of end the relationship?
16   A.      Just, you know, whatever -- what
17   he deemed right, do the right thing.
18   Q.      In making that comment to him
19   that's captured in that photograph did you
20   in any way intend to have him go do an
21   investigation of Hannah --
22   A.      No.
23   Q.      -- or do anything to try to
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1   did you have any concern pointing out
2   Hannah, Ms. Hannah to the governor given
3   those concerns that you had?  Do you see
4   what I'm saying?
5   A.      I had -- when I made that comment
6   to the governor I considered Heather a
7   friend of mine.  I still do.
8          And I certainly wouldn't have -- I
9   wouldn't have made a comment that I

10   thought was going to get -- put her as a
11   target.
12   Q.      Okay.  And that's my question.
13   And what I'm asking is that feeling that
14   you developed did you have it that night
15   or did you develop that thought later on
16   about his desire to intimidate or
17   prosecute somebody?
18   A.      It probably would have been a
19   little bit later.
20   Q.      Okay.
21   A.      I don't know exactly when.  I know
22   because it reached kind of a fever pitch
23   when I called Paul up one day and said
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1   intimidate her?
2   A.      No, no.
3   Q.      At that point in time when that
4   photograph was taken had you developed the
5   belief yet that he wanted to intimidate
6   that person or that he wanted to have them
7   criminally prosecuted?
8   A.      I believe that the governor wanted
9   to intimidate anybody that had that

10   recording because he would say that what
11   they did was wrong and that it was a
12   violation of the law.
13          And I really was at a loss because
14   I couldn't understand, so it's not about
15   anything you did wrong, it's about
16   somebody recording you and now they're
17   wrong because they recorded you.  I just
18   didn't -- I didn't get that understanding.
19   I didn't --
20   Q.      Did you have any concerns given
21   his point of view, you know, and you said
22   that his desire to intimidate or possibly
23   prosecute somebody related to the tapes,

Page 188

1   look, your dad is denying that this tape
2   exists and all of this pressure is flying
3   around.  Everybody's saying there is one,
4   but, you know, I never had heard it or
5   anything.
6          So I called Paul and I said I need
7   to hear at least a snippet of that.  I
8   don't want it.  I just need to know that
9   there's something out there.

10          And Paul had his wife Melissa send
11   me that -- a part of that recording.  I
12   think we sent it to -- Spencer had me send
13   it to his phone because everybody was
14   paranoid.
15   Q.      Sure.  And these -- was it a
16   portion of the recording or the entire
17   thing?
18   A.      It's just a very -- it was the
19   governor on there talking and -- it was
20   the same recording that came out.  It was
21   a portion of the recording that came out,
22   that came out publicly.
23   Q.      And is this the recording that



3/31/2017

(205) 326-4444
BIRMINGHAM REPORTING SERVICE

Pages 189 to 192

Page 189

1   refers to him talking about locking the
2   door, touching Ms. Mason's breasts, that
3   sort of statement?
4   A.      Yes, yes.
5   Q.      How long was -- it captured that
6   portion, but how much time was it, if you
7   recall?  What was total time of that
8   recording?
9   A.      I'm going to say maybe a minute.

10   Because I just wanted to -- for me the
11   governor was starting -- I felt like he
12   kind of had me up against the ropes in
13   this thing and I needed to know if it
14   existed.
15          If not, if it didn't exist, you
16   know, maybe this thing can be put to rest,
17   but he somehow found out that I had
18   listened or had heard it.
19          Because that's when I really
20   became concerned and I got in the truck
21   with -- I picked him up one morning and he
22   was furious with me.
23   Q.      Let me ask you this question.
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1   relationship had to end.  He knew it was
2   wrong, and Spencer did most of the
3   talking.  I was the driver that day.
4          He knew it was wrong.  He knew it
5   had to end, and I remember him
6   specifically asking Spencer, he said
7   Spencer how did you end yours.
8   Q.      Okay.  And was it your
9   understanding Spencer Collier had had an

10   extramarital affair?
11   A.      Yes, yes.
12   Q.      Did you know that prior to this
13   particular conversation?
14   A.      No, I did not.
15   Q.      And did they discuss that fact?
16   A.      Spencer told him you have to cut
17   it off at the nub.  It may bleed for a
18   little while, but you'll heal.
19   Q.      By the end of that trip to
20   Greenville did y'all believe that the
21   governor was going to end the
22   relationship?
23   A.      Spencer and I both felt like we
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1   Melissa Bentley sending you the excerpt
2   from the recording, you listened to that
3   and Spencer Collier listened to that?
4   A.      Yes.
5   Q.      Am I correct that it's that event
6   that led y'all to confront him on the
7   campaign trip to Greenville in August of
8   2014; is that right?
9   A.      Yes, yes.

10   Q.      Now, at that time the governor did
11   he express some contrition that he was
12   sorry for having been involved in the
13   affair?
14                 MR. SAXON:  This is the
15   Greenville trip?
16   Q.      (By Mr. Essig)  The Greenville
17   trip.
18   A.      Oh, yes.
19   Q.      And as I understand, he became
20   emotional and started crying?
21   A.      Very.
22   Q.      What did he say?
23   A.      He basically knew that this
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1   had gotten through to the governor.
2   Q.      What did he say that made you
3   think that?
4   A.      I don't remember exactly what he
5   said, but he gave us -- he gave us a
6   pretty good indication that he knew it had
7   to end, that -- it was the same
8   conversation that, you know, this is going
9   to be an embarrassment for you.  This is

10   going to be an embarrassment for the
11   state.
12          And Spencer told him if you're
13   using state resources, you know, you're
14   violating a law.  And the governor he knew
15   it had to end, and that's what we felt.
16   Q.      Of course, it didn't end after
17   that conversation.  And as you've
18   described I think in your testimony here
19   today and previously, that there was
20   actually a point in time that the governor
21   became very, I don't know if the term's
22   defensive and protective and sort of
23   adamant that he was going to continue his
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1   relationship with Ms. Mason?
2   A.      Oh, yeah, it -- he --
3   Q.      When did that change take place?
4   I mean, after this August meeting,
5   discussion where you think he's going to
6   end it, at what point did it get to where
7   Governor Bentley was adamant that he was
8   not going to end it?
9   A.      It would had to be, you know,

10   between the conversation with Spencer and
11   sometime between the conversation about my
12   overtime -- that overtime.
13   Q.      Okay.
14   A.      It really ramped up at that point.
15   Q.      And I think you've related before
16   that there was a point in time where the
17   governor started to say things like if
18   people don't leave me and Rebekah alone,
19   I'm going to start firing people?
20   A.      Oh, yeah, he -- he was adamant
21   about it.  He said if people don't stop
22   looking at Rebekah like she's some kind of
23   -- and I remember he never said what, but
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1   figure out how she was going to come on
2   after the election, and he was getting
3   pushback from that and he didn't --
4   Q.      Who was giving him pushback?
5   A.      I know Seth Hammett had said
6   something to him about, you know, he
7   didn't feel like, you know, he could bring
8   her on after, you know, the relationship
9   they've had, and I know that's in my day

10   planner.
11          It got to a point where I think
12   everybody was just a little bit -- not a
13   little bit concerned, a lot concerned
14   about if they said anything and mentioned
15   anything about his relationship with her,
16   and, you know, after he had told me about
17   people being fired or he would fire
18   people, I was really concerned.
19   Q.      Okay.
20                 MR. DOSS:  Can I ask a quick
21   question?
22                 MR. ESSIG:  Yes.
23                 MR. DOSS:  I want to go back
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1   it was like if they don't stop looking at
2   her like she's some sort of freak,
3   something to look at, you know, that -- I
4   remember him saying he'll fire their
5   asses.
6   Q.      How many times did he say that?
7   A.      I don't know -- I just remember
8   that one time where he said that, but I
9   also -- I had some conversations with Seth

10   Hammett where, you know, Seth felt like he
11   was being pushed out.
12   Q.      Were these kind of comments that
13   he would make would he make them just to
14   you, or would he make sure to make them
15   where other people could hear them and
16   understand kind of where he was?
17   A.      The one where he made it about
18   firing people I felt like that was
19   directed towards me.  It was just the two
20   of us and --
21   Q.      What was the context that led him
22   to make that statement?
23   A.      He was trying to hire Rebekah to
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1   to the Greenville trip that you were just
2   talking about.
3                 THE WITNESS:  Yes.
4                 MR. DOSS:  When you and
5   Spencer Collier and the governor were
6   discussing the relationship and Spencer
7   Collier advised the governor that using
8   state funds to further the relationship
9   could be a violation of the law, was that

10   belief expressed to the governor directly?
11                 THE WITNESS:  Yes.
12                 MR. DOSS:  And did you share
13   that belief with Spencer Collier?
14                 THE WITNESS:  Yes,  yes.
15                 MR. DOSS:  And did the
16   governor seemed surprised at all by that
17   comment?
18                 THE WITNESS:  No.
19                 MR. SAXON:  Although I think
20   the word Ray used was "resources" not
21   "funds".
22                 MR. DOSS:  Good point.
23                 MR. ESSIG:  Can we take a
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1   break real quick?
2                 MR. SAXON:  Sure.
3                 (Recess was taken.)
4   Q.      (By Mr. Essig)  All right.
5   Mr. Lewis, back on the record now.  What I
6   want to do is I wanted to go back to the
7   August 2014 trip to Greenville.  It's you,
8   the governor, and Spencer Collier; is that
9   correct?

10   A.      Yes.
11   Q.      Are y'all riding in a vehicle,
12   state vehicle, on the way down there?
13   A.      Yes.  I'm driving, the governor's
14   in the front, and Spencer's in the back.
15   Q.      Okay.  Was there anybody else with
16   y'all, any other state troopers or
17   anything like that?
18   A.      There were some other -- there was
19   a follow vehicle behind us.
20   Q.      Okay.
21   A.      Because Spencer and I -- we
22   actually dropped the governor at the
23   event.  Our sole purpose that particular
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1   you see that?
2   A.      Yes.
3   Q.      And it says tape, drove to
4   Greenville with the governor and Spencer
5   Collier.  Do you see that?
6   A.      Yes.
7   Q.      And then it says Melissa provide.
8   A.      Melissa must have provided the
9   tape that morning, because Spencer and I

10   listened to the tape in his office and
11   then, then we drove to Greenville.
12   Q.      All right.  Now, the other thing,
13   too, about the day planner just some
14   general questions I wanted to ask you,
15   what caused you to start keeping the day
16   planner?
17   A.      I felt -- honestly I felt like the
18   governor was going to throw me under the
19   bus.
20   Q.      And you just wanted to have some
21   documentation of what was happening?
22   A.      I wanted -- if something happened,
23   I didn't want -- I honestly did not want
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1   evening was to talk to him about --
2   Q.      Okay.  So it was just the three of
3   you?
4   A.      Yes.
5                 MR. SAXON:  Finish your
6   sentence.
7                 MR. ESSIG:  I'm sorry.
8   A.      It was to talk about the affair.
9   Q.      All right.  And, again, we talked

10   about the fact that what led to that event
11   and confronting him that day had been you
12   receiving the tapes from Melissa Bentley;
13   is that right?
14   A.      Yes.
15   Q.      And how soon before that trip did
16   you actually receive those tapes?
17   A.      That was -- all of this I believe
18   would have taken place in the month of
19   August I think.
20   Q.      All right.  Let's look at your day
21   planner.  Flip over to August.  This is
22   August 5th.  So you look there.  It says
23   Montgomery, Greenville, Tuscaloosa.  Do
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1   him to be able to paint it in his own
2   words and I not have anything to back me
3   up.
4   Q.      Understood.  Now, the day planner
5   goes from July of 2014 through April of
6   2015.  Do you agree with that?
7   A.      You said April of?
8   Q.      2015.
9   A.      Yes.

10   Q.      Looks like that's the last entry
11   on the calendar?
12   A.      Yes.
13   Q.      And then you also have there is a
14   notes section and it looks like you took
15   extensive notes, several pages of notes?
16   A.      Yes.  I would sometimes go -- I
17   didn't have enough room and so I would go
18   and write in notes on other pages, and I
19   remember being asked did I -- for the most
20   part I wrote these things on the day of,
21   or if I got extremely busy it may be a day
22   or two after and I would write it.
23   Q.      Okay.
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1   A.      And then if I remembered
2   something, I would write those.
3   Q.      And that was going to be my next
4   question.  Was it done contemporaneously
5   or was it done after the fact, the events
6   reflected on each day?
7   A.      I'm sorry, can you ask that
8   question again?
9   Q.      The question you kind of already

10   addressed it, but I was going to ask you
11   for each entry if you made those notes
12   that day or after the fact?
13   A.      For the most part it would be on
14   that day, but there are some days where I
15   would have to go in there, and, you know,
16   I may get busy but I would come back and
17   write those things in.
18   Q.      What percentage of the time would
19   you say it was that you actually recorded
20   what happened on the day it happened?
21   A.      I would -- for the most part I
22   would say 90 percent.
23   Q.      The vast majority of this is
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1   Q.      Got you.  And it says here, it
2   says spoke with Clay Ryan coffee shop
3   downtown Montgomery; am I reading that
4   right?
5   A.      Yes.
6   Q.      Then it says Clay then went and
7   talked to Heather Hannah?
8   A.      Yes.
9   Q.      What was the -- what was that

10   conversation at the coffee shop with Clay
11   Ryan?
12   A.      Clay was trying to find out the
13   involvement -- the involvement of the
14   recording and whatever.
15          I actually felt like Clay was
16   trying to get to the bottom of what was
17   going on, but then I think either the next
18   day or at some point I found out that Clay
19   may have formed a client -- what is it,
20   client --
21   Q.      Attorney-client relationship?
22   A.      Yeah.  And I didn't understand
23   that.  I didn't understand why Clay would
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1   recorded the day of?
2   A.      Yes.
3                 MR. DOSS:  And if it wasn't,
4   it would have been within maybe a day or
5   so; is that fair?
6                 THE WITNESS:  Yes, yes.
7   Q.      (By Mr. Essig)  I want to go back
8   and I want to ask you back to August of
9   2014.  If you look at August 6th of 2014.

10   A.      August 6th, all right.
11   Q.      And it says Montgomery 12 hours?
12   A.      Yes.  When you see me sometimes I
13   would write my times in this book to just
14   kind of document my times when I was
15   working on some of those days.
16   Q.      All right.
17   A.      It's nothing other than me
18   documenting some of my times.
19   Q.      And was that partially in relation
20   to the overtime issues that you were
21   having?
22   A.      Not really.  I was just
23   documenting times.
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1   get involved in this in a way -- in that
2   sort of way.
3          And I remember Spencer calling.  I
4   was in Spencer's office when he called
5   Clay one day and told him do not get
6   involved in official law enforcement
7   business.
8   Q.      That meeting with Clay in the
9   coffee shop was that a planned meeting or

10   did you just happen to run into them?
11   A.      No, Clay called me and wanted to
12   meet with me.
13   Q.      What coffee shop did you go to?
14   A.      I don't -- I don't remember.  I
15   don't remember the name of it.  I can tell
16   you it was right across the street from
17   the Renaissance Hotel.
18   Q.      Okay.  Is it the coffee place that
19   sold donuts there for a while?
20   A.      They may have.  I don't remember a
21   whole lot about it.  That was the first
22   and last time I ever went in there, but
23   there's a Jimmy John's down there on that
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1   same -- like on that same street, but it's
2   right across from the Renaissance.
3   Q.      Okay.  So it's probably the old
4   Deli at Alley Station.  Do you remember --
5   does that ring any bells?
6   A.      I know -- you're talking about the
7   alley that runs down?
8   Q.      Yes.
9   A.      Yeah, it's that area.

10   Q.      That area right there in the
11   alley?
12   A.      Yes.
13   Q.      Okay.  And so Clay actually asked
14   you to come have coffee with him that
15   morning?
16   A.      He did.
17   Q.      And was the purpose of that to
18   talk about the recordings?
19   A.      Basically.
20   Q.      All right.  And what kind of
21   information was he trying to get from you?
22   A.      Who had it.
23   Q.      All right.  And what did you tell
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1   time you have a secure -- a breakdown with
2   your security or somebody's talking about
3   or leaking information, it's usually your
4   security, and that infuriated me because
5   that was the furthest thing from the
6   truth.
7   Q.      Your entry that day you said you
8   later found out that he went and met with
9   Heather Hannah?

10   A.      Yes.
11   Q.      So would this have been an entry
12   that you would have gone back and said
13   that was the day I met with him at the
14   coffee shop?
15   A.      Yes.
16   Q.      So I'm going to enter that he met
17   with Heather?
18   A.      Yes.
19   Q.      So this is not saying that you
20   know he met with him -- met with her that
21   day?
22   A.      No.
23   Q.      During the course of your
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1   him?
2   A.      That at that time I thought maybe
3   Heather had it.  You know, I mean there's
4   so much confusion going on about who had
5   this tape and who didn't, but at that -- I
6   know we talked about it and he told me he
7   was going to get back with me on it.
8          I didn't know what his real
9   purpose, why he needed to know, but, you

10   know, I mean, I later found out that I
11   think Clay and -- Clay and Rebekah talked
12   a lot.
13   Q.      Okay.
14   A.      So I don't know if he's doing it
15   for Rebekah.  I don't know.  I just -- you
16   know, I've heard that, you know, on
17   election day -- I'm kind of jumping around
18   a little bit to try to give you an idea of
19   this relationship as I saw it.
20          On election day one of the reasons
21   I know the governor he wasn't -- he wasn't
22   happy with me because according to Paul
23   Bentley, Clay had told the governor any
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1   conversation with Clay Ryan did he ever
2   say, well, I'm going to go talk to Heather
3   Hannah?
4   A.      Yeah, I think I knew he was going
5   to go talk to her.
6   Q.      Okay.
7   A.      I just didn't know he was going to
8   establish some sort of relationship -- or
9   establish some sort of relation -- or that

10   relationship.
11   Q.      Where did you hear that from, that
12   he had established an attorney-client
13   relationship?
14   A.      Probably Paul Bentley, one of my
15   conversations with Paul Bentley.  It would
16   have had to be Paul because Paul was
17   really the only other person that, you
18   know, I could talk to in depth about it.
19   Q.      Did you ever talk with Heather
20   Hannah about that contact with Clay Ryan?
21   A.      I don't remember talking to her
22   about that.
23   Q.      Did you ever talk to Clay Ryan
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1   about that?
2   A.      No --
3   Q.      Their interaction?
4   A.      -- after that Spencer is the one
5   that talked to him, because I was upset
6   with what Clay had done.  And then Spencer
7   called him up and told him to never get
8   involved in law enforcement matters.
9   Q.      Other than knowing that or hearing

10   that Clay Ryan tried to enter into an
11   attorney-client relationship with Heather
12   Hannah, do you know anything else about
13   their meeting, like where it would have
14   happened, when it would have happened?
15   A.      I do not.
16                 MR. WILLSON:  When you were
17   in the office with Spencer Collier and he
18   called Clay Ryan did he make any other
19   calls during that visit?
20                 THE WITNESS:  I don't recall
21   him making any other calls.  He may have,
22   but I was actually pleased with the fact
23   that he had gotten onto Clay about it, but
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1                 But, yeah, myself and a
2   couple other detail members picked him up
3   and he voted in Tuscaloosa that day.
4   Q.      (By Mr. Essig)  That day
5   references Billy Ervin, Rebekah Mason
6   being upset that Billy Ervin was removed
7   as the head of the security detail?
8   A.      Uh-huh (affirmative), yes.
9   Q.      How long was he actually on the

10   security detail?
11   A.      Billy?
12   Q.      Yes.
13   A.      Billy was on the detail, the
14   governor's detail, from early on in the
15   first term.
16   Q.      Okay.  When did he become head of
17   the detail?
18   A.      The very moment I stepped down.
19   Q.      And then you as the chief of the
20   DPU removed him from that position?
21   A.      Yes.
22   Q.      What was your reason for removing
23   him?
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1   I don't remember him making any other
2   calls but that's not to say he didn't.  It
3   was a very tense -- those were very tense
4   times so.
5                 MR. DOSS:  And to be clear,
6   do you know whether Clay Ryan entered into
7   an attorney-client relationship?
8                 THE WITNESS:  I do not know
9   that for a fact.

10                 MR. WILLSON:  And while
11   we're on this topic, why don't we take a
12   look at your entry on November 4th because
13   you began to tell us about that.
14                 It looks like you're talking
15   about a call from Paul Bentley involving
16   Clay Ryan.  Did that have anything to do
17   with the meeting we're talking about?
18                 THE WITNESS:  This is the --
19   this the day Clay Ryan told Paul the thing
20   about security being your leak or
21   whatever, and that -- that just didn't sit
22   well with me because that was the furthest
23   thing from the truth.
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1   A.      Because there was an incident
2   where Billy -- the -- we had a situation
3   where the body person was with the
4   governor on a particular event and Rebekah
5   apparently was also with them.
6          At some point Billy removed the
7   body person from the vehicle with the
8   governor and placed them in another
9   vehicle behind the governor while Rebekah

10   and the TV crew had access.
11          So it was a breach of security for
12   me, because you can't drive -- it's hard
13   -- with a camera crew in there that hadn't
14   been vetted, you can't drive the vehicle
15   and keep an eye on that camera crew, too.
16          And they were in a Suburban from
17   my understanding from Darren Blake.
18   There's plenty of room.  Darren Blake
19   could have remained in the vehicle, but
20   they had him removed from that vehicle and
21   placed in another vehicle, so he was -- it
22   was -- I felt like it was a bad call and I
23   went and talked to the governor about it.
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1   Q.      Whose call was it?  I mean, I know
2   it was Billy Ervin's call, but was it
3   something -- as you understood, was it
4   something that came from Rebekah Mason?
5   A.      I believe it did.
6   Q.      What did the governor tell you
7   about it when you talked to him?
8   A.      He played coy about it.  He just
9   -- I told him what I was going to do and

10   -- I kind of sensed that he knew that it
11   was going to -- it may put Rebekah and I
12   at odds for removing Billy because I don't
13   have anything to prove it, but I think
14   Billy was Rebekah's choice to replace me.
15   Q.      Okay.  How do you know that?
16   A.      It happened so quickly.  The day I
17   said I had to make a decision Spencer and
18   I were together, and when I said well, I'm
19   just going to take the job, keep the job
20   as the chief of dignitary protection or
21   DPU, Spencer immediately said well, the
22   governor said he wants Billy.
23   Q.      Okay.  Did you talk to Billy Ervin
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1   the body person, Darren Blake.
2   Q.      Okay.
3   A.      So I remember having a
4   conversation with Billy.  I had a couple
5   of conversations with Billy.
6          One conversation Billy -- when
7   Billy first took over as the detail
8   leader, he came into -- he came over to
9   the office and, basically, told me how he

10   was going to be doing things.
11          And I -- I basically took it
12   because I knew that I couldn't go against
13   the governor at that point, so.
14          And we even had a discussion -- I
15   had a discussion about how Billy came in
16   and was disrespectful with Hal Taylor who
17   was at the time Spencer's chief of staff.
18   Q.      Okay.
19   A.      And he told me basically Billy's
20   not in charge when it comes to the overall
21   detail, that I was, and to lay the law
22   down to Billy.
23          So it just -- I felt like that
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1   about that incident, putting media and
2   Ms. Mason in the car?
3   A.      Yes.
4   Q.      What did he say?
5   A.      I remember Billy and I having a
6   heated conversation at some point, and
7   Billy said we've done that before, and I
8   said we may have but not in that same
9   situation.

10          Maybe -- has there been times when
11   the governor -- where I was the only
12   person riding with the governor, yes, and
13   we probably were maybe driving from, you
14   know, maybe the capitol to get a haircut
15   or to do things like that.
16          But I don't recall a situation
17   where we would just flat out put the
18   person that's assigned to protect -- Billy
19   was the driver.
20          He may have been the detail
21   leader, but he was the driver, and I
22   didn't understand why you would put the
23   body person out.  The complaint came from
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1   situation put Billy and I at odds, and at
2   one point Billy and I were really good
3   friends.
4   Q.      That incident did Billy Ervin say
5   what role Rebekah Mason had in the
6   decision to have the governor's vehicle be
7   occupied by solely him, her, and the --
8   A.      I don't recall him saying what
9   role she played in it, but she would have

10   had to play a role to even set that up
11   because that would have had to have gone
12   -- I don't think Billy -- Billy is not a
13   media -- he's not a media person.  He's a
14   protective person.
15          He wouldn't have said oh, I think
16   it's good idea to put the media in there
17   and put Darren out.  That would have had
18   to come from someone else.
19          And Billy being -- I didn't think
20   Billy was ready to be the detail leader
21   but that -- the governor made that call,
22   not me, which I thought was a little bit
23   strange, but the governor made that call.
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1   Q.      Okay.
2   A.      And so I wouldn't have done that
3   particular situation that way, and I think
4   Rebekah knew that I never would have
5   allowed that to happen that way.
6   Q.      And, again, your calendar notation
7   for November 4th is that she --
8   you received a call indicating she was
9   very angry that Billy Ervin had been

10   removed?
11   A.      That was from Paul.  I think
12   that's the conversation I had with Paul
13   Bentley because he was telling me -- I
14   think he was telling me about -- the day
15   he told me about Clay Ryan making the
16   security comment about leaks or whatever
17   and that was just a very tense time.
18          I was trying to hold on and trying
19   to figure out what to do as far as what
20   was best for me and my family.
21   Q.      At what point in time did the
22   overtime issue get created for you?
23   A.      The overtime issue -- Jennifer
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1          She said well, she couldn't ever
2   find the correct spelling of your name and
3   that -- I mean, you know, you've got open
4   -- what do you call it, open checkbook or
5   whatever Alabama?
6          You could find anything you want
7   about me.  So it never materialized, and
8   then after the things started to heat up
9   with the governor, mysteriously there's

10   this big thing about overtime.
11          Truth of the matter is, the
12   governor could have put that to rest
13   because he's the one that approved all of
14   it.
15   Q.      Right.  And you say "put that to
16   rest", what do you mean by that?
17   A.      The governor could have spoke up
18   and said that he -- the governor is the
19   one that called -- he called me, Chuck
20   Malone, I think Angi Smith was in there,
21   and I know Zach Lee was in there.  And he
22   basically said I want Ray with me all the
23   time and whatever it takes --
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1   Ardis, who was the communications
2   director, had called me prior to any of
3   the overtime stuff coming out and said
4   hey, there's a reporter in Huntsville
5   that's concerned about your overtime.
6          Apparently a couple of troopers
7   have complained about it, and she wants to
8   do a story.  I said that's fine with me.
9   I mean, I didn't feel like I had anything

10   to hide and I told her it was fine.  Well,
11   that never developed.
12   Q.      What date range are we talking
13   about there?
14   A.      This would have been before --
15   this would have been before the actual
16   overtime issue, so it would have been
17   maybe a little bit -- I mean, it could
18   have been in July.
19   Q.      Of 2014?
20   A.      2014.  It could have been
21   June/July of 2014, but it never developed.
22   It never materialized, and I asked her
23   about it.
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1   Q.      What you're talking about now is
2   the very beginning of the
3   administration --
4   A.      Yes.
5   Q.      -- from 2011?
6   A.      And that's where all of this
7   started about.  So the governor knew, he
8   knew all about that because he's the one
9   that had Chuck write the letter to the

10   Department of Public Safety.
11   Q.      And Chuck Malone was the chief of
12   staff at that point in time; is that
13   correct?
14   A.      That's correct.
15   Q.      And then so you said July of 2014
16   is when you think Jennifer Ardis called to
17   let you know that there was this reporter
18   out of Huntsville interested in your
19   overtime --
20   A.      Right.
21   Q.      -- as a news story?  And I think
22   you related earlier that August of 2014 is
23   when Seth Hammett called you and said, to
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1   use his term, it's about to hit the fan --
2   A.      Yeah.
3   Q.      -- over your overtime issue?
4                 MR. SAXON:  Or to not use
5   his term.
6                 MR. ESSIG:  Or to not use
7   his term.
8   Q.      Did you have any more conversation
9   with Seth Hammett about why he was making

10   that phone call to you?
11   A.      I talked to Seth later.  I said
12   let me think about it.  Seth said hey,
13   you've got all the time you wanted, but in
14   that same day the pressure kind of ramped
15   up.
16          I had to make a decision, and I
17   later talked to Seth, and I said Seth I
18   did not do a thing wrong, and Seth said to
19   me I know that.
20   Q.      Did you ever request that you get
21   paid overtime?
22   A.      No.
23   Q.      Was that something that was just
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1   middle with the governor and what's going
2   on with the governor, now there's this big
3   story about overtime and me and my
4   overtime.
5          I think it was -- I felt like it
6   was a non-story.  I felt like it was
7   something that the governor could have
8   spoken up about, but he didn't.  At the
9   end of the day I feel like it was -- my

10   personal feeling is, yes, Rebekah and
11   Jennifer were friends.
12          Rebekah would have known from
13   Jennifer that at some point somebody
14   wanted to do a story about my overtime and
15   that that went away, but that would be a
16   good -- a good place to start and put
17   enough pressure on Ray and get him out,
18   and that's just my personal feeling.
19   Q.      Has anybody ever told you that
20   they had those types of conversations with
21   Ms. Mason?
22   A.      No.
23   Q.      Have you ever -- other than you
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1   sort of part of the deal of being the
2   detail leader?
3   A.      Yes.
4   Q.      And if I understand correctly what
5   you said from before, is that it was your
6   understanding Governor Bentley wanted you
7   with him at all times; is that right?
8   A.      What the governor was concerned
9   about is that I had built this enormous

10   amount of comp time, compensatory time.  I
11   basically didn't care when I got that
12   compensatory time back.
13          I went to him and told him I was
14   going to have to be off for several days.
15   He didn't want that, and that's when he
16   had Chuck Malone write the letter to DPS.
17   Q.      Okay.  Is it your belief that the
18   issues regarding your overtime were
19   created by Rebekah Mason?
20   A.      I have to believe that because
21   there was a person that wanted to do a
22   story on that and it went away.  And then
23   all of sudden when I'm the person in the
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1   sort of putting two and two together, is
2   there any evidence or anything that you
3   have that would support that Ms. Mason was
4   responsible for the overtime story?
5   A.      Paul Bentley told me in a
6   conversation that Rebekah Mason was
7   probably one of the happiest people to
8   know I was gone.
9   Q.      Do you know how he knew that?

10   A.      Conversation he said he had with
11   Clay Ryan.
12   Q.      And do you know what the substance
13   of that conversation was?
14   A.      He was going to tell me, he said
15   let me read you a text that Clay sent me,
16   and then I think he realized he probably
17   shouldn't tell me about that text.
18                 MR. DOSS:  Can you think of
19   anyone else who would have had a reason to
20   stir up the overtime story?
21                 THE WITNESS:  DPS is -- I
22   say DPS or ALEA, but I came up it was DPS.
23   We're a tight-knit organization, but it's
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1   also an organization where sometimes
2   people don't like to see other people
3   advance, and it's probably the same as it
4   is in a lot of places.
5                 I think there were some
6   people that were a little bit upset about
7   the money I made, but I don't think to a
8   level that they were wanting to bring me
9   down.

10                 I think they didn't know --
11   of course, they didn't understand all the
12   dynamics of what I was doing with the
13   governor.
14                 And I think it was just a
15   natural part for some guys when they found
16   out how much money I was making they felt
17   like it wasn't right, but I don't -- could
18   some of those guys have, you know, stirred
19   the pot?  I guess.
20                 I feel like this was a story
21   that was created at the time when the
22   governor and Rebekah wanted me out.  And I
23   even got a text from Mrs. Bentley that
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1   Billy Ervin's selling you out, talking too
2   much.  Now, you would have to ask
3   Mrs. Bentley what that was all about, but
4   I think that's when they were doing some
5   plotting.
6                 MR. WILLSON:  Let me see if
7   I understand you.  This was not
8   Mrs. Bentley texting those words to you,
9   or was it?  When you say there was a

10   screen shot --
11                 THE WITNESS:  No, I took a
12   screen shot of that text.
13                 MR. WILLSON:  So you got a
14   text message directly from Mrs. Bentley
15   with just those words?
16                 THE WITNESS:  Yes.
17                 MR. WILLSON:  Okay.  Go
18   ahead.  I'm sorry.
19                 THE WITNESS:  And she also
20   -- she also said something about Julie
21   said I said I would be better off if RCM
22   were gone.  That's true.  I'm sure I said
23   that.
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1   said that they're plotting against you.  I
2   want to say she said Billy -- they're
3   plotting against you, so I had reason to
4   believe that there was some, some things
5   working behind the scenes to get me gone.
6                 MR. WILLSON:  I was going to
7   ask you about that since you mentioned it
8   real quick.  On December 8th on your day
9   planner I think is where that note shows

10   up.  And could you take a look at that --
11                 THE WITNESS:  Yes.
12                 MR. WILLSON:  -- and let us
13   know what you remember about that and what
14   that text message means and who it is
15   from.
16                 THE WITNESS:  Let's see.
17   Took a screen shot.  Billy Ervin selling
18   you out.  Talking too much.  Julie Lindsey
19   said that I'd be better off -- that I made
20   a comment Julie -- so there's a lot of
21   talk going on that Mrs. Bentley
22   intercepted somehow from somebody.
23                 And she said to me, she said
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1   Q.      (By Mr. Essig)  The overtime
2   issue, I mean as I understand it as it's
3   laid out in your complaint, yours and
4   John's complaint, is that your concern was
5   is that it was the governor's decision
6   that you would be with him at all times?
7   A.      Yes.
8   Q.      And it was the governor's decision
9   through the letter from Chuck Malone to

10   DPS that you would be paid overtime for
11   the time you're spending with the
12   governor; is that correct?
13   A.      Yes.
14   Q.      Or comp time?
15   A.      Yes.
16   Q.      And then the issue as you saw it,
17   which I think you stated earlier was one
18   of the reasons you stopped trusting the
19   governor was that he -- once the story
20   comes out and it becomes publicly known,
21   the governor gives an interview with Chuck
22   Dean and denies having any knowledge of
23   the overtime issue?
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1   A.      On the day that I was called over
2   to make a decision about where I was going
3   to be --
4   Q.      Whether detail leader or DPU?
5   A.      The governor says to me Ray, I
6   just don't remember anything about that
7   overtime.  And I told him I said, sir, out
8   of all due respect, you are the one that
9   approved that for me.

10          And he was basically in tears that
11   day and that's the same day I got a text
12   from Zach Lee saying Rebekah Mason is
13   outside listening to every word you and
14   the governor are saying.
15   Q.      So during the conversation where
16   the governor is telling you I don't know
17   anything about the overtime or approving
18   you for overtime, it's that conversation
19   that you get the text about that Ms. Mason
20   is listening?
21   A.      Yes.
22   Q.      Early on in the administration you
23   stated the governor had had Chuck Malone
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1   would be -- it would be long days.  I can
2   remember days getting up at three o'clock
3   in the morning and getting home in just
4   enough time to take a shower and go back
5   to work.
6   Q.      And I assume since you were
7   driving a state vehicle --
8   A.      Yes.
9   Q.      -- you didn't get any mileage or

10   anything like that?
11   A.      I never -- even though I lived in
12   Tuscaloosa and traveled to Montgomery I
13   don't think there's one single time that
14   -- I feel like under the law I could have
15   claimed per diem.
16          I never claimed per diem from
17   Tuscaloosa to Montgomery.  I would have
18   made more money and people would have been
19   a lot more upset.
20   Q.      And it would have been tax-free,
21   too, right, if it was per diem?
22   A.      Yes.
23   Q.      Did anybody ever discuss with you
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1   send the letter about you getting overtime
2   or comp time?
3   A.      Right.
4   Q.      From that point in time until this
5   event in August of 2014 when it becomes an
6   issue again, had there ever been any
7   discussions between you and the governor
8   about your comp time or overtime issues?
9   A.      The governor he asked me one day

10   Ray, how do they pay you.  And I said from
11   the moment I start home until the moment I
12   get back, and he said to me that's the way
13   it should be.
14   Q.      Okay.
15   A.      He never had a problem with it.
16   Q.      And that description you just gave
17   there tell us what that is again.  What
18   was your time -- how was your time
19   calculated?
20   A.      From the moment I left home.
21   Q.      Tuscaloosa?
22   A.      Tuscaloosa.  To the moment I
23   returned back, and some days yeah, there
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1   drawing per diem?
2   A.      I had a lieutenant that we were
3   working one time on the detail and getting
4   everybody else's comp time down, and he
5   said to me, he said, I noticed you've
6   never claimed per diem for your travels
7   and I didn't.
8                 MR. ESSIG:  Anything else on
9   that?

10                 MR. WILLSON:  No.
11   Q.      (By Mr. Essig)  The 501(c)(4) or
12   ACEGOV?
13   A.      Right.
14   Q.      What do you know about ACEGOV?
15   A.      Not a whole lot.  I mean, I don't
16   know any particulars about it.  I've since
17   found out that that was something that
18   Cooper Shattuck set up, but I don't -- I
19   know the governor told me that he thought
20   that was a way that he could pay Rebekah.
21   Q.      When did he tell you that?
22   A.      I don't know.  It's in my day
23   planner here, but I just can't remember
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1   the exact date.  I could thumb through
2   here if you want me to.
3   Q.      That's all right.  We'll rely on
4   what's in the day-timer.
5   A.      Okay.
6   Q.      Did you ever participate in any
7   meetings where finding donors for the
8   501(c)(4) or ACEGOV was discussed?
9   A.      I remember having a conversation

10   with the governor where he told me that I
11   think it's Henry Mabry, he was with AEA or
12   something, had offered to help find ways
13   to pay Rebekah.
14   Q.      And I think some of that is
15   reflected in the day-timer as well?
16   A.      Yes, yes.
17   Q.      Any other names that you recall
18   being a part of that process of donating
19   or funding ACEGOV?
20   A.      Not right off the bat.
21   Q.      Ever any mention or do you ever
22   recall being on the governor's schedule
23   meeting with people to talk to them about
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1   motorcade and flying on the plane.  What
2   about vehicle sweeps being done for bugs
3   or anything like that?
4   A.      Well, I can tell you the governor
5   became paranoid about his office being
6   swept and vehicles being swept, and I know
7   he -- I know he asked Nance Bishop to do
8   sweeps on I think Ms. Mason's vehicle but
9   Nance never did those sweeps.

10   Q.      Okay.  How do you know he asked
11   that?
12   A.      Because I had a conversation with
13   Nance.
14   Q.      And was it the governor directly
15   as you understand it that asked Nance
16   Bishop to do those sweeps?
17   A.      Yes, because the governor wouldn't
18   have asked -- Nance was our guy to do
19   vehicle sweeps.
20   Q.      Okay.
21   A.      And he didn't go through me to ask
22   that.  He would have gone -- now, there
23   were times when I went to Nance to say
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1   giving donations to support that
2   organization?
3   A.      No, I mean there may have been
4   meetings on the schedule, but if the
5   governor -- you know, the meetings in the
6   office I just knew I would have a schedule
7   and I would know if there was a meeting,
8   but honestly I didn't always look to see
9   what the meeting was about.

10   Q.      Did you ever have any
11   conversations with Seth Hammett about how
12   Ms. Mason was going to get paid once the
13   new administration came in?
14   A.      Seth -- and I know it's in the day
15   planner somewhere where he told me he said
16   he felt like the governor was going to run
17   into problems trying to get her paid
18   because something to do with their
19   relationship, the relationship.  Seth felt
20   like there was going to be problems with
21   that.
22   Q.      We've talked about Ms. Mason when
23   she was on the campaign riding in the
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1   hey, we need our vehicle swept.
2   Q.      Sure.
3   A.      But that is because the governor
4   had become -- he had become really
5   paranoid about that.
6   Q.      What was the cause of that
7   paranoia?
8   A.      The recording.
9                 MR. DOSS:  When the request

10   was made to sweep Ms. Mason's car as best
11   you can recall was she still a state
12   employee at that time, or had she become a
13   campaign employee?
14                 THE WITNESS:  To the best of
15   my knowledge she was no longer a state
16   employee.
17   Q.      (By Mr. Essig)  How did that
18   conversation come about between you and
19   Nance Bishop?
20   A.      Everybody was concerned about what
21   was going on and what, you know, the
22   governor was having us, you know, to do.
23   Q.      Did this -- you stated it was your
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1   understanding the governor asked Nance
2   Bishop directly to sweep Ms. Mason's
3   vehicle; is that correct?
4   A.      It was my understanding that the
5   governor had got to a point where he would
6   just ask Nance to sweep whatever he
7   wanted.
8   Q.      Did Nance Bishop report that to
9   you --

10   A.      No.
11   Q.      -- and said hey, can I do this or
12   --
13   A.      Nance knew what to do.  Nance told
14   me that as far as Ms. Mason's vehicle that
15   he never did it but that the governor had
16   requested it.
17                 MR. DOSS:  Were you aware of
18   any other campaign staff members whose
19   vehicles were swept at the request of the
20   governor?
21                 THE WITNESS:  I'm not aware
22   of it.  If that happened, the governor
23   just would have gone to Nance and asked
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1   experience in law enforcement can you
2   think of any reason why a private
3   citizen's vehicle should be swept for bugs
4   or electronic surveillance devices?
5                 THE WITNESS:  In all of my
6   years working I had never known of a
7   private vehicle to be -- I have not known
8   of a private vehicle in that way, you
9   know, to be swept.

10                 I never had a problem with
11   sweeping the governor's office or the
12   trucks we drove in because I considered
13   that part of what we did.
14                 But we did not start
15   sweeping vehicles -- that was not a big
16   thing until after this relationship with
17   Rebekah.  We may have swept vehicles, we
18   may have on a very limited -- we didn't
19   feel like we had any reason to.
20                 MR. DOSS:  And those would
21   have been state vehicles that were being
22   swept?
23                 THE WITNESS:  Right, right.
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1   him to do it.
2                 MR. WILLSON:  Did others
3   within ALEA or within the chain of command
4   have access to Nance as well and ask him
5   sometimes to do sweeps on behalf of the
6   governor or lieutenant governor or any
7   other protectives?
8                 THE WITNESS:  Nance was
9   basically his own -- kind of his own -- if

10   you needed a sweep, you went to Nance.
11   Anybody that needed that -- anybody with
12   the right authority could have gone to him
13   and said hey, I need you to sweep this
14   vehicle.
15                 Or Spencer could have gone
16   to him and said hey, sweep this vehicle
17   for -- he could have said sweep it for the
18   governor, and all Nance would have wanted
19   I feel -- Nance is a friend of mine.  I
20   think Nance would have wanted that request
21   to come directly from somebody else where
22   it wasn't on him.
23                 MR. DOSS:  In your
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1   And it certainly wasn't a thing we didn't
2   sweep the governor's office that often
3   until, you know -- I mean he was -- the
4   governor would request sweeps outside of
5   me.  It got to that point.
6                 MR. WILLSON:  Do you mind if
7   I clean up a couple of things?
8                 MR. ESSIG:  Yes, go ahead.
9                 MR. WILLSON:  On

10   November 6th from looking at your day --
11   and some of my clean-up questions will
12   really be just on this day-timer, day
13   planner.  November 6th you have a note --
14                 THE WITNESS:  Depart for
15   Birmingham?
16                 MR. WILLSON:  Spoke with
17   Secretary Collier.  Told him the governor
18   asked me if I trusted Spencer.
19                 THE WITNESS:  What -- where
20   is that at?
21                 MR. WILLSON:  November 6,
22   2014.
23                 THE WITNESS:  Well, for some
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1   reason.  That's November.
2                 MR. SAXON:  Flip back the
3   previous page.
4                 THE WITNESS:  Okay.  This
5   page, all right.  I'm sorry.
6                 MR. WILLSON:  Couple of days
7   after the election.  Can you remember the
8   context of that note?
9                 THE WITNESS:  Let's see,

10   what day?
11                 MR. WILLSON:  The 6th.
12                 THE WITNESS:  I had gone
13   into his office and there had just been a
14   lot of different things going on.  I think
15   the governor was to a point where he
16   didn't know who he could trust, and so --
17   and to be quite honest with you I didn't
18   know if I could trust Spencer at that time
19   either because I felt -- there were times
20   when I felt like Spencer could have done
21   more on the side of -- I know the
22   governor's the governor and I respect
23   that, but at the same time I felt like
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1   any sense of who that person might have
2   been?
3                 THE WITNESS:  Absolutely.
4                 MR. WILLSON:  Who would it
5   have been?
6                 THE WITNESS:  Rebekah.
7                 MR. DOSS:  Is that belief
8   based on everything you know about the
9   situation and the relationship and the

10   dynamics in the office and your experience
11   working for the governor?
12                 THE WITNESS:  Yes.  And I
13   can -- if I can kind of, you know, kind of
14   sum that up in a nutshell.  When you're
15   sitting there, the governor was like a
16   father figure to me when we first started.
17   We're very close.
18                 We would talk about
19   anything.  I remember I had a situation
20   with my son, I could talk to the governor
21   about it.  My middle son is in school at
22   the Naval Academy and the governor
23   insisted that he be able to write a letter
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1   there were times when Spencer could have
2   done more on the side of just what's
3   right.
4                 MR. WILLSON:  Did the
5   governor give you any sense in that
6   conversation about what his concern was
7   specifically?
8                 THE WITNESS:  I think he was
9   worried about whether or not he could

10   trust Spencer at that point.  I don't know
11   if it was during this time, but, you know,
12   Spencer had gotten to a point where he was
13   missing several days of work because he
14   had had some back problems and whatever.
15                 And I think -- I think at
16   that point the governor had just really
17   gotten paranoid of who -- he didn't know
18   who he could trust, and probably that
19   wasn't all, you know, the governor.
20                 That was -- he probably had
21   somebody in his ear saying, you know, you
22   probably can't trust Spencer.
23                 MR. WILLSON:  Do you have
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1   helping Garrett, you know, get into the
2   Naval Academy.
3                 So I had -- he would go to
4   football games.  He would say hey, let's
5   go to Garrett's football game tonight.  We
6   would come into town in Tuscaloosa and he
7   would say I want to go to Garrett's
8   football game.
9                 We would go to the football

10   game or a basketball game.  There were
11   times where the governor would say hey,
12   come in the house -- it's very rare that I
13   -- I would try to keep it professional,
14   but there were times when he would say,
15   hey, come in the house and eat with us,
16   have dinner with Dianne and I, and it was
17   probably a couple of times when I did
18   that.
19                 And then, you know, he
20   started to change, and it didn't matter
21   what Mrs. Bentley said.  It didn't matter
22   what his kids' opinions were.  He didn't
23   care, so I knew -- I knew that if the
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1   governor would betray his own family,
2   there's nothing to stop him from coming at
3   me.
4                 And I knew that -- you know,
5   I heard Rebekah once get off -- we were on
6   the helicopter.  I heard Rebekah say to
7   the governor, we were going to an event,
8   she said, Governor, don't you let anyone
9   in your head but me.

10                 I will also say this just
11   because we may miss it.  I also heard --
12   that the governor also said to me, we were
13   -- it was the two of us, and we isolated
14   the headphones on the helicopter.
15                 And he said Ray, I'm going
16   to stop holding Dianne's hand because it's
17   a sign of weakness.
18   Q.      (By Mr. Essig)  When was that?
19   A.      I don't remember the exact date,
20   but I remember being on the helicopter
21   because I remember us isolating -- you
22   could isolate the headphones where the
23   pilots couldn't hear you, and we had that
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1   kept a day planner and I basic -- I felt
2   like if it ever -- if there was ever an
3   issue about who put these people in the
4   vehicles or whatever, he was going to put
5   it on me.
6                 MR. ESSIG:  John, have you
7   got something?
8                 MR. SAXON:  Off the record.
9                 (Off the record.)

10   Q.      (By Mr. Essig)  Mr. Lewis, we had
11   talked about the -- earlier there were two
12   different occasions where the governor
13   makes admissions to you about the affair.
14          There's the May 2014 occasion
15   where he admits to you there was, in fact,
16   an affair; is that correct?
17   A.      That's correct.
18   Q.      And you stated that sometime later
19   there was a specific admission that the
20   affair was physical in nature?
21   A.      Yes.
22   Q.      When did that statement to you,
23   the physical statement, occur?
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1   conversation.
2   Q.      I know you said you can't remember
3   the exact date, but, I mean, do you have a
4   rough estimate of when that would have
5   been?
6   A.      It was before he was reelected.
7   Q.      Would it have been during the
8   reelection campaign?
9   A.      Probably so, or, you know, maybe a

10   little bit before that because that
11   really, really shocked me because I
12   later -- we had the conversation about I
13   said something about Mike -- I guess I
14   should say the Vice President Mike Pence,
15   I think -- when he was governor he came to
16   an event in Birmingham, and seems like I
17   said to the governor, I said Governor
18   Pence didn't have a problem holding his
19   wife's hand, you know, so.
20          I don't know.  It just -- the
21   governor changed in a way that the bottom
22   line was no, I didn't trust him, and
23   that's why I kept a day -- that's why I
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1   A.      It would have been after the May
2   statement, and I think -- I want to say
3   the first time he told me was May 7th.
4                 MR. DOSS:  2014?
5                 THE WITNESS:  Of 2014.  And
6   then I picked him up one morning.  After
7   that statement I picked him up and, you
8   know, there's a lot -- there was
9   conversation about this coming out and

10   people finding out and he said that well,
11   if people find out, I'll just tell the
12   truth, we'll tell the truth.
13   Q.      (By Mr. Essig)  Okay.
14   A.      So it was during that
15   conversation.  We were driving over to the
16   airport.  He had --
17   Q.      Airport in Montgomery?
18   A.      Airport in Montgomery.  We were
19   driving over to the state hangar, but I
20   was not flying with him that day, so I was
21   just driving him over and I was going to
22   pass him off to one of the detail guys.
23          But when we got there we sat there
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1   on the tarmac and we talked for probably
2   an hour, and it was during that
3   conversation where he looked at me and he
4   said, you know, Ray, I just cannot be
5   responsible for getting people jobs after
6   the election.
7          And I asked him if he was talking
8   about Rebekah and Jon, and he said yes.
9   And it was during that conversation, I

10   don't know if it was before that or after,
11   but I asked, I said Governor, was the
12   relationship physical, and he said yes.
13   Q.      And that was the extent of the
14   description?
15   A.      Yes, he didn't go into any detail,
16   but, you know, I mean, physical could mean
17   a number of things, so he didn't tell me.
18   Q.      The extent of how physical?
19   A.      Yeah.
20   Q.      And so you've got August of 2014
21   is when you and Spencer Collier ride with
22   him to Greenville and y'all have your
23   confrontation with him about the affair?
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1   Rebekah that, she probably would have said
2   to him why in the world would you say that
3   to him, so that's just me.
4                 MR. DOSS:  About when did
5   the overtime article come out, if you
6   remember?
7                 THE WITNESS:  Looks like
8   August the 17th.
9                 MR. DOSS:  So that would

10   have been within a couple of weeks of a
11   conversation that you had with the
12   governor where you and Spencer Collier
13   were strongly urging him --
14                 THE WITNESS:  Yes.
15                 MR. DOSS:  -- to end the
16   affair with Rebekah Mason; is that right?
17                 THE WITNESS:  Yes.
18                 MR. DOSS:  Okay.
19                 MR. ESSIG:  John, have you
20   got other questions?
21                 MR. SAXON:  Yes.
22                 EXAMINATION
23   BY MR. SAXON:
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1   A.      Right.
2   Q.      Was this discussion with the
3   governor where he admitted that it was
4   physical, was it before or after the trip
5   to Greenville?
6   A.      I'm not -- I'm not sure.
7                 MR. WILLSON:  If you would
8   take a moment, I could be daydreaming, but
9   I think it might be in there somewhere,

10   and I'm looking for it somewhere.
11                 THE WITNESS:  Here it is.
12   August the 8th.
13   Q.      (By Mr. Essig)  So just days after
14   the trip to Greenville then?
15   A.      Right.  And that's part -- you
16   know, as I put all of those things
17   together, somebody was asking me -- one of
18   you asked me about me starting to put the
19   things together about the overtime and all
20   of that and why.
21          You know, I personally feel like
22   the governor knew he had said something to
23   me that was if he went back and told
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1   Q.      Ray, I want to ask a couple of
2   follow-up questions.  Going back to
3   something we talked about very early, and
4   there wasn't any discussion of this, on
5   election night for the reelection you said
6   the campaign victory party was at The Zone
7   at Bryant-Denny Stadium; is that correct,
8   or was this the first time?
9   A.      That was the first time.

10   Q.      Okay.  And do you know if the
11   campaign paid anything to the University
12   of Alabama to rent that?  Do they rent it
13   out as an event space?
14   A.      Yes, they do.
15   Q.      Okay.  And the transition team had
16   offices at Bryant-Denny Stadium?
17   A.      Yes.
18   Q.      Do you know if the campaign paid
19   rent for that?
20   A.      I have no knowledge of anyone
21   paying.
22   Q.      Okay.  Was the campaign
23   headquarters at Bryant-Denny Stadium in
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1   The Zone?
2   A.      No.
3   Q.      Okay.  On May 7th when you go up
4   to Kay Ivey's conference room at the
5   request of the governor to break off the
6   affair with Rebekah, and you tell her it's
7   got to end, it's going to be embarrassing
8   for the governor, for the family, for the
9   state, was there ever a point at which she

10   said I know?
11   A.      Yes.  She -- she all but agreed
12   with me that it had to end, and that she
13   needed to -- she needed to move on.
14   Q.      Okay.  You were asked questions
15   about use of vehicles and planes and
16   helicopters to transport, among other
17   people, Ms. Mason after she left the
18   employ of the state.
19          Was there ever a time when you
20   were in Tuscaloosa to pick up the governor
21   to take him to Birmingham for some event
22   and you were in a state car and Ms. Mason
23   was not part of the state government, and
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1   talk about his relationship with Rebekah,
2   and they felt like -- and so did
3   Mr. O'Connor, Mr. O'Connor did.
4   Mr. O'Connor called me to his office.
5   Q.      First finish up, they went to the
6   governor to talk about his relationship
7   with Ms. Mason?
8   A.      Yes.
9   Q.      That would be David Byrne, Seth

10   Hammett, and also Bill O'Connor?
11   A.      It's my -- I know that Seth did,
12   and I know that the governor became angry
13   with them and said it was time for both of
14   them to go.
15                 MR. DOSS:  Who are both of
16   them?
17                 THE WITNESS:  Seth and
18   Mr. Byrne.  The other part with Bill
19   O'Connor, Bill O'Connor called me because
20   he was concerned about the relationship.
21   Q.      (By Mr. Saxon)  And is that when
22   he told you we made Rebekah -- we created
23   Rebekah but not to sleep with the
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1   he asked you to go to her house and pick
2   her up?
3   A.      Yes.  I picked the governor up and
4   we were going to -- he was going to speak
5   at a radio station in Birmingham.  And as
6   we were leaving, he told me I needed to go
7   by and pick Rebekah up at her house.
8   Q.      Am I correct she was no longer a
9   state employee?

10   A.      No.  Correct, she was no longer a
11   state employee.
12   Q.      Okay.  Do you have knowledge from
13   anyone telling you that they also went to
14   the governor to tell him to break off the
15   affair with Rebekah Mason other than
16   Spencer Collier about which you've already
17   talked?
18   A.      Well, I know his sons talked to
19   him.
20   Q.      What about David Byrne, the
21   governor's legal counsel?
22   A.      David went to him -- well, David
23   and I think it was Seth went to him to
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1   governor?
2   A.      Yes.
3   Q.      Did you ever come to learn who
4   "we" is as in "we created Rebekah"?
5   A.      No.
6                 MR. SAXON:  That's all I've
7   a got.
8                 FURTHER EXAMINATION
9   BY MR. ESSIG:

10   Q.      You mentioned that you know that
11   the sons talked to him, the Bentley sons.
12   When did that happen?
13   A.      I know Paul -- I don't know
14   exactly when, but I know -- of the two
15   sons I know Matthew and Paul had talked to
16   him because I know that it became -- their
17   relationship became strained.
18          I don't know about Mark, and I
19   know Luke, Luke probably didn't know what
20   was really going on until after, you know,
21   towards the end.
22   Q.      Luke is the son with special
23   needs; is that right?



3/31/2017

(205) 326-4444
BIRMINGHAM REPORTING SERVICE

Pages 257 to 260

Page 257

1   A.      Yes.
2   Q.      And then the meeting you said
3   where Seth Hammett and Bill O'Connor
4   confronted the governor did they do that
5   together?
6   A.      No.  I had talked to Seth, and he
7   told me that Bill was going to talk to the
8   governor, and he said we would just hope
9   for the best.

10          And then I know that Bill O'Connor
11   did go talk to the governor as well
12   because, you know, Seth told me but I also
13   had sat down at length and spoke at length
14   with Bill O'Connor.
15   Q.      When did he go meet with the
16   governor?
17   A.      I don't know the exact date, but
18   Bill called me on the -- Bill called me
19   and left a message on my phone saying he
20   wanted to meet with me so I went over to
21   his -- I went over to an office there in
22   Montgomery and sat down.  It was late one
23   night and sat down and talked to him.
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1                 MR. ESSIG:  All right.
2   We're done.  Thank you.
3
4      [Proceedings concluded at 2:05 p.m.]
5
6
7
8
9

10
11
12
13
14
15
16
17
18
19
20
21
22
23
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1   Q.      Was that before the Republican
2   Primary in 2014?
3   A.      I'm not sure.  I know it was
4   before the main, you know, the general
5   election.
6   Q.      The general election?
7   A.      Yes.
8   Q.      What was y'all's conversation
9   about?

10   A.      It was a conversation Mr. O'Connor
11   was concerned about what was going on with
12   the governor and Rebekah, and, of course,
13   that's when he said that they created her
14   but not, you know, not to sleep with her.
15   Q.      Do you know what that comment was
16   referring to, we created her?
17   A.      Basically what I gathered was kind
18   of to push their agenda, whatever, you
19   know, they wanted to push.
20   Q.      Okay.  Got you.
21                 MR. ESSIG:  Anything else,
22   John?
23                 MR. SAXON:  No.
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